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Světové události 

Prvního dne nového roku 2019 se předsednictví Rady Evropské unie ujalo Rumunsko. Jednou 

z úvodních velkých událostí roku se stal okamžik, kdy čínská sonda Čchang-e 4 jako první 

sonda v historii letů do vesmíru přistála na odvrácené straně Měsíce. Sonda odstartovala 8. 

prosince 2018 a svého cíle dosáhla 3. ledna 2019 v 03:26 SEČ.  

V únoru se pohled celého světa upřel na vietnamské město Hanoj, kde 27. února započal 

summit prezidenta USA Donalda Trumpa s diktátorem KLDR Kim Jong Unem. Oproti 

summitu minulému, který se konal v červnu 2018 v Singapuru, nedopadl tento až tak 

optimisticky. Donald Trump totiž 28. února jednání opustil z důvodu, že Kim Jong Un po 

prezidentu USA požadoval úplné zrušení sankcí proti KLDR, ale zároveň si chtěl ponechat část 

svého jaderného arzenálu. Napětí na Korejském poloostrově se tak uklidnit nepodařilo. KLDR 

pokračovalo během roku v testování svých jaderných raket.  

Tragické zprávy přišly 15. března z Nového Zélandu. Australan Brenton Tarrant zde ve městě 

Christchurch zahájil palbu do věřících ve dvou mešitách. Na místě zemřelo 50 lidí, desítky 

dalších byly převezeny do nemocnic. Policie odhalila, že muž rovněž nainstaloval výbušniny 

do několika aut v okolí dalších mešit. Jeho vzorem byl masový vrah Anders Breivik, svůj čin 

rovněž vysvětlil vlastním manifestem zveřejněným na internetu. Muž svůj čin navíc natáčel a 

živě vysílal na sociálních sítích. I přesto u soudu tvrdil, že je nevinen. K činu se přiznal až v 

březnu 2020. 

V březnu proběhly na Slovensku prezidentské volby. Na prezidenta zde kandidovalo 13 

osobností slovenského politického života. Prezident Andrej Kiska ve volbách nekandidoval. 

První kolo proběhlo 16. března, volební účast dosáhla 48,74 %. Do druhého kola postoupili 

Zuzana Čaputová (40,57 %) a Maroš Šefčovič (18,66 %). 30. března proběhlo druhé kolo, které 

zaznamenalo volební účast 41,79 %. Volby vyhrála Zuzana Čaputová s 1 056 582 hlasy (58,41 

%). Šefčovič obdržel 41,59 % hlasů. Čaputová se tak 15. června stala 5. hlavou státu Slovensko, 

přičemž je i první prezidentkou v historii země.  

11. dubna došlo na Slovensku k zásadnímu obratu v případu vraždy novináře Jána Kuciaka a 

jeho přítelkyně. Jeden z obviněných, bývalý voják Miroslav Marček, se k činu přiznal. Soudní 

proces s dalšími obviněnými v průběhu roku pokračoval.  

Paříž čekala po ránu 15. dubna strašlivá podívaná na slavnou katedrálu Notre-Dame, kterou 

zachvátil požár. Hasičské jednotky na místě zůstaly 12 hodin, požár se podařilo kompletně 

uhasit až druhý den. Vyšetřování ukázalo, že požár vznikl na střeše, pravděpodobně šlo o 

elektrický zkrat. Celá budova katedrály byla tou dobou pod lešením v rekonstrukci. Požár zničil 

celou střechu, strhl sanktusovou věž, poškodil části vitrážových oken a nosných kleneb 

v chrámové lodi. Voda, kterou byly plameny hašeny, navíc poškodila vnitřní vybavení 

katedrály, většina vzácných artefaktů však byla zachráněna. Na obnovu katedrály hned vzniklo 

několik sbírek, finanční dar přislíbilo mnoho bohatých podnikatelů z Francie i z ciziny. 

Finanční pomoc přislíbila i Česká republika. 
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Na Velikonoční neděli se tři křesťanské kostely a tři hotely na Srí Lance staly terčem 

teroristického útoku. K činu se přihlásili islamisté, jejichž sebevražední atentátníci na místě 

zabili 359 lidí, dalších pět stovek lidí zranili. 

6. května přišla z Velké Británie zpráva, že princ Harry a jeho žena Meghan se stali rodiči. 

Svého syna pojmenovali Archie Harrison Mountbatten-Windsor. Archie se tak stal sedmým 

v pořadí nástupnictví na britský trůn. Další událost se udála opět v Británii. 24. května 

premiérka Theresa May oznámila svou rezignaci. May uznala, že nedokázala zrealizovat 

výsledek referenda, ve kterém se Britové v roce 2016 vyslovili k vystoupení z EU.  

Prezident USA na poslední chvíli zrušil plánovaný útok na Írán. Tyto údery, které předtím 

osobně schválil, měly proběhnout 21. června jako odveta za sestřelení amerického bezpilotního 

stroje za 130 mil. dolarů (téměř 3 mld. Kč).  

16. července se novou předsedkyní Evropské komise stala německá politička Ursula von der 

Leyenová. Stala se tak první ženou v čele komise. V této pozici nahradila Jeana-Clauda 

Junckera.  

24. července se novým britským premiérem stal Boris Johnson, zastánce rychlého a tedy 

„tvrdého“ brexitu. Také většina ministrů jeho nové vlády byla tvrdými zastánci brexitu. Termín, 

kdy měla Velká Británie EU opustit, byl 31. říjen 2019. Ani Johnsonově vládě se však tento 

termín nepovedlo naplnit. Británie tak z EU nevystoupila ani do konce roku 2019. 

Bahamy začátkem září zasáhl hurikán Dorian. Udeřil rychlostí 300 km za hodinu, byl 

nejsilnějším atlantským hurikánem, který kdy na pevninu dorazil. Hurikán poté zamířil 

k pobřeží Floridy, zde už však zeslábl a udeřil s daleko menší silou.  

23. září svět zaujal emotivní projev 16leté švédské aktivistky Grety Thunbergové. Pronesla ho 

na klimatickém summitu v New Yorku. Světové lídry mimo jiné obvinila z toho, že jí ukradli 

dětství: „Jak jste mohli? Vašimi prázdnými slovy jste mi ukradli mé sny a mé dětství!”  

Na japonský trůn oficiálně usedl 22. října 126. japonský císař Naruhito. Obřadu se zúčastnilo 

na 2000 hostů z celého světa, Českou republiku zastupoval premiér Andrej Babiš. 

6. prosince došlo ve slovenském Prešově v jednom z panelových domů k výbuchu plynu. 

Tragédii nepřežilo 7 lidí, desítky dalších byly zraněny. Statik dům označil za neobyvatelný a 

byla tedy nařízena jeho demolice. Desítky rodin tak přišly o střechu nad hlavou. O likvidaci 

zničené budovy se za symbolickou cenu 1 eura postarala česká firma.  

Ve Velké Británii se kvůli nestabilní politické situaci konaly předčasné všeobecné volby do 

Dolní sněmovny. Volby se konaly 12. prosince, vítězem se stala probrexitová Konzervativní 

strana premiéra Johnsona, která tak získala výraznou absolutní většinu mandátů ve sněmovně. 

Druhá se umístila Labouristická strana Jeremyho Corbyna, která však zaznamenala jeden 

z nejhorších volebních výsledků ve své historii. Corbyn tak oznámil rezignaci na pozici 

předsedy strany. Volební účast dosáhla na 67,3 %. 
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Ke konci roku 2019 zasáhly Austrálii ničivé lesní požáry. Kvůli vysokým teplotám a 

nepřístupnému terénu se požáry nedařilo hasit. Požáry zabily 9 lidí a zničily přes 5 milionů 

hektarů vegetace. Lesy hořely nadále i první měsíce roku 2020. 

Koncem roku se na jednom z městských tržišť v čínském městě Wu-chan začal šířit nový 

neznámý virus. Právě čínská tržiště jsou známá prodejem mořských plodů, živé drůbeže, hadů, 

netopýrů a dalších drobných divokých zvířat. A právě odtud mohl nový virus typu SARS, 

označovaný jako „koronavirus“, vzejít. Oficiálně prvním nakaženým byl 57letý obchodník 

prodávající na tržišti Chua-nan. Během prosince se v Číně začaly obětovat první případy nákazy 

a čísla nemocných rychle rostla. Nemoc se projevovala zápalem plic, na nějž nezabírala tradiční 

léčba.   



 

5 

 

Události v ČR 

Rok 2019 v Česku započal děsivou událostí, kdy se 54letý muž 18. ledna, tedy v týdnu, kdy si 

celá země připomínala 50. výročí smrti Jana Palacha, zapálil na Václavském náměstí v Praze. 

Kolemjdoucím se jej podařilo uhasit, muž utrpěl popáleniny na 30 procentech těla. Dle 

vyšetřovatelů nebyl čin tohoto muže nijak politicky motivovaný. 

13. března Evropská komise oficiálně potvrdila, že se Česko stalo první zemí na světě, ve které 

se kompletně podařilo vymýtit vysoce nakažlivé virové onemocnění africký mor prasat. 

V Česku se toto onemocnění poprvé objevilo v červnu 2017 na Zlínsku. Celá oblast výskytu 

nemoci byla tehdy označena za zamořenou a byla ohraničena pachovými ohradníky, aby se 

podařilo udržet nakažená zvířata v této zóně a nedošlo tak k dalšímu šíření nákazy.  

Ve dnech 24. a 25. května proběhly volby do Europarlamentu. V Česku tyto volby ovládlo hnutí 

ANO 2011 (21,18 %) se ziskem 6 mandátů. Jako další se umístily strany ODS (14,54 % - 4 

mandáty), Piráti (13,95 % - 3 mandáty), koalice STAN a TOP 09 (11,65 % - 3 mandáty), SPD 

(9,14 % - 2 mandáty), KDU-ČSL (7,24 % - 1 mandát) a KSČM (6,94 % - 1 mandát). Zklamání 

zažila strana ČSSD, která se ziskem 3,95 % nezískala v Europarlamentu ani jednoho zástupce. 

V minulých volbách do EU v roce 2014 přitom měla 14,17 % hlasů a byla třetí nejsilnější 

stranou se 4 mandáty. Volební účast dosáhla 28,72 %, což je o 10 % větší účast než u voleb do 

EP v roce 2014. 

Výsledky voleb do EP v Hněvotíně: 

V Hněvotíně volby vyhrálo hnutí ANO 2011 s 22,4 % (80 hlasů). Následovaly strany Piráti 

(18,31 % s 67 hlasy), ODS (14,75 % s 54 hlasy), koalice STAN a TOP 09 (10,11 % s 37 hlasy), 

SPD (9,84 % s 36 hlasy), KDU-ČSL (7,38 % s 27 hlasy), KSČM (3,83 % se 14 hlasy) a ČSSD 

(3,55 % se 13 hlasy). Další strany již získaly méně než 10 hlasů. Volební účast v obci činila 

26,91 %. 

23. června se v Praze na Letné konala největší protivládní demonstrace od roku 1989. Akci 

pořádal spolek Milion chvilek pro demokracii a zúčastnilo se jí více jak 200 000 lidí. Mobilní 

operátoři odhadli počet účastníků na 258 tisíc. Demonstraci vyvolalo dubnové odvolání 

ministra spravedlnosti Jana Kněžínka /nestr. za ANO/ a výběr jeho nástupkyně Marie Benešové 

/nestr. za ANO/.   

6. července si Česká republika připsala další dva své zástupce na seznamu světového dědictví 

UNESCO. Konkrétně šlo o Hornický region Krušnohoří a Národní hřebčín v Kladrubech nad 

Labem.  

27. srpna se Česko konečně dočkalo jmenování nového ministra kultury. Prezident Miloš 

Zeman jím jmenoval Lubomíra Zaorálka za ČSSD. Spory o ministra kultury začaly v květnu, 

kdy podal min. kultury Antonín Staněk /ČSSD/ demisi. ČSSD za něj navrhla kandidáta Michala 

Šmardu. Prezident Zeman ale jmenování Šmardy odmítl, poté, co se proti Šmardovi postavil i 

premiér Andrej Babiš, Šmarda svou nominaci stáhl a ČSSD začala vybírat nového kandidáta. 

Druhým kandidátem se stal právě Lubomír Zaorálek.  
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V první říjnový den se celá země dozvěděla zdrcující zprávu o tom, že zpěvák Karel Gott 

zemřel. Zpěvák v září oznámil, že trpí akutní leukémií a podstupuje léčbu. Této nemoci nakonec 

v kruhu své rodiny ve věku 80 let podlehl. Gottův dům na pražské Bertramce se okamžitě stal 

pietním místem, kam fanoušci každý den přinášeli květiny a zapalovali svíčky. Po celé 

republice začaly ve městech vznikat pietní místa, v Olomouci jedno takové bylo u Sloupu 

Nejsvětější Trojice, kam Gottovi fanoušci nosili květiny a svíčky. Veřejné rozloučení se 

zpěvákem proběhlo na pražském Žofíně 11. října, možnosti rozloučit se s výjimečnou osobností 

kulturního a společenského života využilo téměř 50 tisíc lidí. Pohřeb se státními poctami 

proběhl o den později ve Svatovítské katedrále a byl živě vysílán Českou televizí a TV Nova. 

Poslední rozloučení u obrazovek sledovalo více jak 1,5 milionu diváků. Koncem října 

zpěvákova rodina oznámila, že urna s jeho ostatky bude uložena na hřbitově na pražských 

Malvazinkách.  

Na 6. listopadu vyhlásily školské odbory celostátní stávku. Usilovaly tak o zvýšení mezd 

pracovníků v oboru. Do akce se zapojily tisíce škol, zcela uzavřeno jich v tento den bylo 1221, 

dalších 2743 omezilo provoz a necelé tři tisíce škol stávku formálně podpořily. Hněvotínská 

ZŠ a MŠ zůstaly v tento den v provozu bez omezení. 

16. listopadu proběhla další velké demonstrace na pražské Letné, opět organizována spolkem 

Milion chvilek pro demokracii. Na akci se sešlo na 300 tisíc lidí, kteří demonstrovali proti 

politice premiéra Andreje Babiše. 17. listopadu na 30. výročí sametové revoluce vystoupil 

premiér Babiš v Národním muzeu se svým projevem, ve kterém ocenil ty, kteří proti 

komunistům aktivně bojovali, a přiznal, že na své členství v KSČ není pyšný. Dodal, že nikdy 

nebyl tak statečný a angažovaný jako Václav Havel. 

30. výročí sametové revoluce si připomínala celé země. Centrem vzpomínkových akcí byla 

Praha. Desítky tisíc lidí se sešli na Národní třídě, tedy v místech, kde 17. 11. 1989 pořádkové 

síly zasáhly proti neozbrojeným studentům. Součástí oslav svobody byla po celé ČR vedle 

happeningů, průvodů, výstav, přednášek také řada hudebních koncertů.  

Začátkem prosince Audit Evropské komise potvrdil, že český premiér Andrej Babiš /ANO/ je 

ve střetu zájmů. Premiér Babiš jakákoliv obvinění odmítl. Spekulace tvrdí, že Česko bude muset 

vrátit kolem 450 milionů korun, které byly vyplaceny koncernu Agrofert. Babiš k tomuto uvedl, 

že se „nic vracet nebude“. Opozice jej následně vyzvala k demisi. 

10. prosince přišla z Ostravy děsivá zpráva. Kolem 7 hodiny ráno došlo ve Fakultní nemocnici 

Ostrava ke střelbě. Do čekárny traumatologie vstoupil muž se zbraní, který bez varování, 

zblízka a v rychlém sledu zasáhl 9 pacientů. Čtyři pacienti přišli o život na místě, tři další 

podlehli způsobeným zraněním. Pachatel z místa činu utekl, o pár hodin později spáchal 

sebevraždu. Dle počtu obětí je tento útok druhým nejhorším v dějinách ČR, po střelbě 

v Uherském Brodě v roce 2015.  
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Obecní úřad 

Členové obecního zastupitelstva byli zvoleni v komunálních volbách v říjnu roku 2018. 

Starosta Ing. Jaroslav Dvořák 

1. místostarosta Miloslav Antl 

2. místostarosta Petr Niessner 

člen zastupitelstva Ing. Naděžda Krejčí 

 Mgr. Lucie Přikrylová 

 MUDr. Pavla Hluší 

 Ing. Ivo Černý 

 Roman Piňos 

 Ing. Libor Blaťák 

Kontrolní výbor: 

Ing. Ivo Černý; členové: Ondřej Svaček, Michal Edl 

Finanční výbor: 

Ing. Libor Blaťák; členové: Vladimíra Piňosová, Petr Procházka 

Výbor pro výstavbu obce a dopravu: 

Miloslav Antl; členové: Tomáš Dostál, Radek Trybura 

Výbor pro majetek a práci se sdruženími a spolky v obci: 

Petr Niessner; členové: Milan Krejčí, Zdeněk Filip 

Výbor pro kulturu: 

Ing. Naděžda Krejčí; členové: Olga Černá, Daniel Hulík, Pavel Pospíšil 

Výbor pro životní prostředí: 

Roman Piňos; členové: Lenka Slehová, Martina Svobodová 

Výbor pro občanské záležitosti: 

MUDr. Pavla Hluší; členové: Mgr. Jana Mádlová, Mgr. Iveta Šutová 

Výbor pro školství a mládež: 

Mgr. Lucie Přikrylová; členové: Mgr. Kateřina Navrátilová, Ing. Jitka Mlynářová 
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Během kalendářního roku 2019 opět proběhlo šest veřejných zasedání obecního 

zastupitelstva. V případě potřeby může starosta obce během roku svolat zasedání mimořádné. 

Na programu zasedání jsou pravidelné body jednání: zpráva o činnosti obecního úřadu, plnění 

usnesení – pak část týkající se aktuálních věcí a diskuse. 

Letošní první, 3. veřejné zasedání, proběhlo 12. února. Zúčastnilo se jej 8 zastupitelů obce 

(omluvena byla Ing. Naděžda Krejčí) a 15 hostů z řad občanů. Předseda finančního výboru Ing. 

Libor Blaťák přítomné seznámil s vydanými rozpočtovými opatřeními č. 1/2019 a č. 2/2019. 

Následně byly mimo jiné projednávány následující body: odprodej pozemku spol. Spro stavby, 

obchod, dopravu a služby s.r.o. (byl schválen), navýšení plateb za vodné a stočné – předloženo 

spol. ARKO TECHNOLOGY, a.s. (bude se dále projednávat), navýšení provozního rozpočtu 

ZŠ a MŠ Hněvotín na vybavení žákovské kuchyňky nábytkem, spotřebiči a nádobím (schváleno 

180 tis. Kč), vybavení šaten pro dorostence a ml. žáky nábytkem za cca. 62 tis. Kč (schváleno). 

V průběhu jednání bylo schváleno vyhlášení několika soutěží na veřejné zakázky malého 

rozsahu – úprava místa pro přecházení u okružní křižovatky, dotační management projektu 

„Posílení vodovodního systému a výstavba vodojemu Hněvotín“ a oprava střechy KD. Ing. 

Jaroslav Dvořák dále informoval o zákazu svévolného monitorování veřejného prostoru 

soukromými kamerami. Poté představil koncepci plánovaných cyklostezek. Miroslav Antl 

promluvil o plánech obce v zásobování vodou a výměně vodoměrů. Ing. Libor Blaťák 

představil změny týkající se cen vodného a stočného. Petr Niessner přítomné seznámil 

s připravovanými kulturními a společ. akcemi.  

Dubnové 4. veřejné zasedání proběhlo 9. dubna, přítomno bylo všech 9 zastupitelů a 18 hostů 

z řad občanů obce. Ing. Libor Blaťák přítomné informoval o snahách advokátní kanceláře 

zastupující obec vymoci pohledávku ve výši 180 828 Kč na spol. RIBBE, s.r.o. za poskytování 

ubytovacích služeb. Následovalo projednání smluv s Českou poštou, s.p. související 

s rekonstrukcí pronajímaných prostor poště a provozem v náhradních prostorech. Předsedkyně 

školského výboru Mgr. Lucie Přikrylová informovala o dokončení žákovské kuchyňky 

v budově ZŠ. V průběhu jednání pak zastupitelé schválili: vyúčtování dotace TJ FC Hněvotín, 

z.s. za rok 2018 a plán odpisů dlouhodobého hmotného majetku pro rok 2019 pro ZŠ a MŠ 

Hněvotín, přísp. org.; žádost Agrárního střediska Žerůvky o navýšení původní ceny za umístění 

kontejnerů s biologickým odpadem, jejich naložení a odvoz; podání žádosti na Státní 

pozemkový úřad ČR o bezúplatný převod pozemku státu do majetku obce pro výstavbu vodárny 

v místní části Malý Klupoř; smlouvy obce s jinými subjekty. Miloslav Antl informoval o 

vyhlášení veřejné soutěže na zakázku „Dotační management projektu: posílení vodovodního 

systému a výstavba vodojemu Hněvotín“ – soutěž probíhá, bylo osloveno 5 subjektů, jeden se 

přihlásil dodatečně. Dále zazněly informace týkající se prodej a směn pozemků, nových cen 

vodného a stočného (od 1. 11. 2019), připravované rekonstrukce stávajících prostor pošty, 

darovací smlouvy týkající se pozemků Ol. kraje, zájmu majitelů pozemků o možnost stavby 

v lokalitě Za Školou, projektu tzv. „seniorské obálky“ a pokračující výstavby v obci a 

připravovaných kulturních akcí.  

11. června se uskutečnilo 5. veřejné zasedání, zúčastnilo se jej 8 zastupitelů (omluvena byla 

Mgr. Lucie Přikrylová) a 16 hostů. Předseda finančního výboru Ing. Libor Blaťák zveřejnil 

výsledek účetní závěrky a výsledek hospodaření ZŠ a MŠ Hněvotín, přísp. org. za rok 2018 a 
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závěrečný účet a výsledek hospodaření obce za rok 2018. Byla schválena žádost České pošty, 

s.p. o uzavření dodatku č. 6 ke smlouvě o nájmu nebytových prostor uzavřené obcí 5. 8. 1999. 

Dodávek pitné vody a odvádění splaškových vod se týkali tři žádosti. Schválena byla ta od spol. 

ARKO TECHNOLOGY a.s. se sídlem v Brně. Poplatek za vodné se tak navyšuje z 20,10 Kč 

na 22,56 Kč a za stočné z 21,52 Kč na 24,61 Kč. Byla zamítnuta žádost firmy GRM Systems 

s.r.o. ze Slatinek o odprodej pozemku obce (pozemek v areálu zemědělského družstva). 

Vyhověno bylo žádosti spolku Zastavme utrpení, z.s. (spolek se věnuje ochraně práv zvířat a 

etickému zacházení s nimi), kterému tak obec poskytne dar ve výši 6 tis. Kč na zajištění péče o 

psy odebrané občanovi naší obce. Miloslav Antl informoval, že v souvislostech s realizací 

„Dotačního managementu projektu: posílení vodovodního systému a výstavba vodojemu 

Hněvotín“ byla vybrána spol. Vodohospodářský rozvoj a výstavba a.s. se sídlem v Brně. Byla 

s ní uzavřena smlouva. Dále se zastupitelé věnovali odkoupení a prodeji pozemků obce, žádosti 

obce o přidělení dotací, vyhlášení soutěže na zakázku malého rozsahu – oprava střechy KD, 

nákupu techniky pro potřeby obce a nedostatku skladovacích prostor, stanovisku obce 

k rozšíření galvanovny a areálu firmy WANZL spol. s r.o. (zastupitelé trvají na zamítavém 

stanovisku) a plánovaným kulturním a společenským akcím.  

6. veřejné zasedání proběhlo 6. srpna. Zúčastnilo se jej 8 zastupitelů (Roman Piňos byl ze 

služebních důvodů omluven) a 11 hostů z řad občanů. Na jednání byl projednán a schválen 

bezúplatný převod pozemků obci – pozemek, který bude využit pro plánované rozšíření 

vodojemu v místní části zvané Malý Klupoř. Dále šlo o bezúplatné převody pozemků 

soukromých majitelů obci – záměrem obce je využití pozemků na výstavbu propojovací 

komunikace vedoucí podél Hněvotínského potoka. Dále byly projednány a schváleny: 

pronájem restaurace v zadní části kulturního domu spol. Nový Tropic s.r.o., žádosti 

právnických a fyzických osob, smlouva obce s Olomouckým krajem o právu provést stavbu 

„II/570 Slatinice – Olomouc“ na pozemcích obce, zakázky malého rozsahu (práce na kulturním 

domě: oprava střechy a zateplení zbývajících částí budovy; poskytování manažerských služeb 

a další), úpravy velkého sálu kulturního domu a pořízení nového nábytku, přechodné navýšení 

zaměstnanců OÚ, smlouvy a dodatky ke smlouvám. Předsedkyně výboru pro kulturu Ing. 

Naděžda Krejčí přítomné seznámila s dopisem hejtmana Olomouckého kraje Ladislava 

Oklešťka /ANO/, kterým reagoval na petici občanů obce k další výstavbě objektů ve východní 

části katastru. V následné diskuzi zazněly dotazy a připomínky k rozšiřování Technologického 

parku GEMO a.s., k úklidu obce a odvozu odpadků a k dalším tématům.  

Dne 8. října proběhlo 7. veřejné zasedání. Přítomno bylo 8 zastupitelů (MUDr. Pavla Hluší 

byla omluvena) a 14 hostů z řad občanů. Před zasedáním a v jeho průběhu natáčeli krátké 

záběry do televizních reportáží redaktoři České televize. Ing. Libor Blaťák přítomné seznámil 

s návrhem rozpočtu ZŠ a MŠ Hněvotín, přísp. org. na rok 2020 a s návrhem střednědobého 

rozpočtového výhledu. Následovala projednávaná témata: návrh Programu pro poskytování 

dotací z rozpočtu obce pro rok 2020; povinnost zřídit peněžní fond obnovy vodohospodářského 

majetku, která je uložena zákonem; zakázky malého rozsahu – byla uzavřena smlouva o dílo 

na opravu střechy kulturního domu s hněvotínskou firmou Klempířství – Pavel Pospíšil; 

stanovisko obce k usnesení zastupitelstva Olomouckého kraje – jedná se o situaci kolem 

výstavby Biomedicínského centra v blízkosti zastavěných částí obce, krajští zastupitelé 
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nevyslyšely argumenty obce, ani argumenty dalších diskutujících, rozhodnutí je v rozporu se 

zájmy obce a veřejný zájem nebyl zdůvodněn vůbec – bylo tedy zastupitelům obce navrhnuto 

domoci se prosazení zájmů obce soudní cestou a podat na Olomoucký kraj správní žalobu; 

vedení obecní kroniky – dosavadní kronikářka, paní  

Mgr. Jaroslava Bajgarová se odstěhovala mimo obec – vedením kroniky byl pověřen student 

Adam Niessner. Starosta obce informoval o podaných dotačních žádostech obce na pořízení 

dopravního vozidla pro SDH Hněvotín (obec je zahrnuta mezi úspěšné žadatele s podporou ve 

výši 449 999 Kč). Dále zmínil plánovanou výstavbu vodojemu Hněvotín, chodníku od 

zemědělského družstva k firmě Mrazírny SAFI Olomouc, s.r.o. a vybudování atletického oválu 

ve sportovním areálu. Petr Niessner informoval o smlouvách o odkoupení pozemků do majetku 

obce – jedná se o pozemky související s výstavbou cyklostezek. Dále bylo projednáno a 

schváleno: plán inventarizace, žádost o bezúplatný převod pozemků obci z majetku 

Olomouckého kraje na prodloužení chodníku na Velkém Klupoři a chodníku do Topolan a 

prodej ojetého vozidla Multicar, typ M 25, za minimální cenu 66 tis. Kč (vč. DPH), která byla 

stanovena znaleckým odhadem.  

V pořadí 8. veřejné zasedání se uskutečnilo 10. prosince. Zúčastnilo se jej 8 zastupitelů 

(omluven byl Ing. Ivo Černý) a 17 hostů. Došlo k projednání a schválení následujících bodů: 

návrh Rozpočtu obce pro rok 2020 ve výši 41 651 000 Kč, střednědobý rozpočtový výhled pro 

obec na léta 2021 až 2023, návrh rozpočtu ZŠ a MŠ Hněvotín, přís. org. na rok 2020 ve výši 

2 142 600 Kč, střednědobý rozpočtový výhled ZŠ a MŠ, přís. org. na léta 2021 až 2023. 

V průběhu jednání byly dále schváleny nové obecně závazné vyhlášky, konečná verze 

územního plánu obce, žádosti právnických a fyzických osob, bezúplatné převedení pozemků a 

objektů obci (mj. byla přijata do majetku obce od investora spol. WANZL spol. s r. o. 

realizovaná a zkolaudovaná stavba „Autobusová zastávka Hněvotín“ s k ní vedoucím 

chodníkem – celková hodnota darovaného majetku činí 3 978 819 Kč), smlouvy obce a dodatky 

ke smlouvám. Byla také projednána žádost obce o další dotaci od Olomouckého kraje na 

pořízení dodávkového automobilu, výroční zpráva Základní školy Hněvotín a zastupování obce 

v právním sporu s Olomouckým krajem (se zastupováním obce souhlasila Advokátní kancelář 

Frank Bold Advokáti, s.r.o. se sídlem v Brně). Petr Niessner přítomné seznámil s plánovanými 

kulturními a společenskými akcemi.  
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Výstavba v obci 

Občané se informace o pokračující výstavbě v obci dozvídají ze stránek obecního Zpravodaje 

nebo na pravidelných zasedáních zastupitelstva. Zde je souhrn stavebních akcí za rok 2019. 

Během prvních zimních měsíců, kdy jsou stavební aktivity utlumeny, byly vyřešeny drobnější 

úkoly: 

→ u nové výstavby rodinných domů na Topolanské ulici byly doplněny dvě hnízda 

bezdrátového rozhlasu 

→ byly předlážděny prostory sklepa a chodby pod kuchyní v budově základní školy 

→ pokračovala realizace žákovské školní kuchyňky určené na výuku vaření a přípravy 

studené kuchyně 

→ byly vyměněny některá svítidla v sále kulturního domu za úsporné LED žárovky 

→ rovněž část veřejného osvětlení v obci byla vyměněna za LED systém 

S příchodem jara tak nastal čas na větší stavební projekty: 

→ byly zahájeny stavební úpravy budovy pošty – plánováno je zhotovení 5 bytových 

jednotek, zateplení budovy a rekonstrukce prostor pronajímaných České poště, s.p. 

→ v suterénu budovy základní školy č.p. 250 začala rekonstrukce sociálních zařízení 

→ parkoviště pro vozidla rodičů a návštěv u budovy základní školy bylo předlážděno 

→ začala rekonstrukce pomníku Obětem 1. a 2. světové války vybudovaného v roce 1969 

před budovou obecního úřadu – byla narušena statika pomníku a hrozilo nebezpečí zřícení 

jednoho z pilířů, pomník tak byl v rámci rekonstrukce rozebrán, zbořen a znovu postaven 

(rekonstrukce skončila v květnu 2020) 

Stavební práce pokračovaly i během letních prázdnin: 

→ proběhlo vydláždění prostor pro venkovní zahrádku u restaurace Na Hřišti, v přízemí 

budovy byly do chodby a chladicí místnosti položeny gumové podlahoviny, z venku budovy 

byly osekány vlhké omítky a nahrazeny byly odvětrávacími cetrisovými deskami 

→ byly přemalovány fasády budovy šaten a restaurace ve sportovním areálu 

→ v zadní části sportovního areálu byla vybetonována podkladní plocha pro další skladovací 

garáž 

→ byla přeinstalována původní záchytná síť k zachytávání míčů 

→ severní strana areálu u tenisových kurtů byla osázena stromy a keři 

→ v prostoru za místní firmou FAMO byl položen panelový podklad a byla instalována 

plátěná skladová hala – životnost plachty je až 25 let 

→ v zadní části dvora základní školy č.p. 250 byla umístěna plechová garáž pro potřeby 

školy, stará zděná dvougaráž z 60. let byla zbourána 

→ zahájena byla rekonstrukce bývalé mandlovny u budovy hasičské zbrojnice na sklad 

materiálu používaného k venkovním akcím 

V podzimním období probíhaly tyto práce: 

→ stavba lešení pro opravy střechy a zateplení kulturního domu 

→ výměna laťování, hydroizolace a výměna krytiny kulturního domu 
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→ instalace staršího elektrického kotle pro dočasné vytápění pošty 

→ zhotovení nových uzávěrů vodovodu v uzlových bodech 

→ opravena převážná část nesvítících lamp veřejného osvětlení 

Závěrem roku, s příchodem zimy, stihly být realizovány ještě tyto projekty: 

→ dokončeny byly práce na opravě střechy a zateplení kulturního domu 

→ v rámci této rekonstrukce proběhla i instalace francouzského okna a rampy ze západní 

strany budovy kulturního domu sloužící pro potřeby zásobování při společenských akcích 

→ zrekonstruovány byly i odpady pod restaurací v kulturním domě 

→ do finální fáze se dostala i rekonstrukce bývalé mandlovny  

→ na Malém Klupoři došlo k vyčištění vodovodního řadu, opraven byl i vodovod v ulici Za 

Školou 
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Zájmové organizace a spolky 

MS ČČK 

V letošním roce navštívily členky organizace s blahopřáním celkem 11 jubilantů. V průběhu 

ledna byla uspořádána cestovatelská přednáška manželů Szüczových o afrických národních 

parcích. Začátkem února proběhla členská schůze doplněna o zdravotní přednášku. První 

letošní výlet ČČK uspořádala do lázeňského města Velké Losiny začátkem dubna. Další výlet 

v červnu zahrnoval návštěvu dvou zámků – v Častolovicích a v Doudlebech nad Orlicí. 19. září 

se na olomouckém výstavišti Flora konala soutěž „Babička roku“, jehož slavnostního vyhlášení 

se účastnily i členky organizace. V předvánočním čase pak bylo společně s obecním úřadem 

uspořádáno vánoční pečení pro děti. Během roku se organizace podílela na výpomoci na mnoha 

obecních akcích např. na tradičním setkání seniorů.  

Myslivecké sdružení Blata 

Myslivecký spolek se i v tomto roce významně podílel na kulturním a společenském životě 

v obci. Již od ledna pořádal tradiční i zcela nové akce. 

První letošní akcí byly 19. ledna myslivecké vepřové hody v areálu Výrovky v hněvotínských 

Skalách. Tato akce velmi přispěla ke stmelování kolektivu myslivců a spolupráci s veřejností. 

V únoru následoval oblíbený myslivecký ples v sálu kulturního domu, jehož třináctý ročník 

zaznamenal vyšší návštěvnost než ročník minulý. Na plese nechyběly zabijačkové speciality, 

tombola o hodnotné ceny, vystoupení taneční skupiny BABA a hudební doprovod v podobě 

hněvotínské kapely Trifid.  

14. dubna proběhlo v areálu Výrovky norování nováčků Klubu chovatelů jezevčíků ČR. 

Účastníků zkoušek bylo tento rok sedm, v norování jich obstálo šest. V dubnu se také 

uskutečnila výroční členská schůze Myslivecké spolku Blata Hněvotín. Na úvod vystoupil 

předseda spolku Luděk Nezhyba s hodnotícím proslovem, poděkoval za rekonstrukci Výrovky 

a vyzdvihl vydařené akce. V rámci schůze proběhla volba nového výboru, který se snížil 

z původních šesti členů na pět. Zvoleno bylo navrhované staronové vedení – předseda Pavel 

Andrš, místopředseda Pavel Pospíšil, jednatel Luděk Nezhyba, myslivecký hospodář Pavel 

Toman a finanční hospodář Barbora Mrákavová.    

V květnu myslivci navázali hlubší spolupráci s hněvotínskými hasiči. V areálu Výrovky se sešli 

na první společné akci – střelbě na asfaltové holuby. Na střelbu se přihlásilo 34 zájemců. 

Myslivci se poté 25. května spolupodíleli na organizaci tradičního kácení máje v areálu hasičské 

zbrojnice. Pro návštěvníky připravili kančí guláš, který sklidil velký úspěch. Během akce byl 

připraven bohatý program – vystoupení mažoretek, zásah mladých hasičů, hudební doprovod 

měla na starost kapela Hněvanka pod vedením Jiřího Pavlíčka. Kolem 19:45 pak padla za 

bouřlivého potlesku i hněvotínská májka.  

Během prázdnin myslivci vyráběli nová krmná zařízení pro srnčí a drobnou zvěř, aby v zimě 

nestrádala. Nově vyrobená krmná zařízení osadili na strategická místa s největším pohybem 

zvěře. V září následovala další akce ve spolupráci s SDH Hněvotín. V areálu zbrojnice proběhl 
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první ročník Pytlácké noci, akce se zúčastnilo na 150 osob, k poslechu hrála místní kapela 

Trifid. Nechybělo bohaté občerstvení a tombola, jejíž hlavní cenou byla srna.  Další akce 

následovala 28. září, kdy v areálu Výrovky proběhl 4. ročník střelecké soutěže O pohár sv. 

Václava.  

9. listopadu se myslivci sešli v nově otevřené restauraci v kulturním domě, kde zahájili svou 

letošní první vycházku na drobnou zvěř. V devět hodin dopoledne bylo před kulturním domem 

nastoupeno 38 střelců, 12 lovecky upotřebitelných psů a 2 honci. Počasí příliš nepřálo, 

vycházka se tak skládala z pěti lečí. Po nich následoval slavností výřad, uloveno bylo 20 zajíců, 

7 bažantích kohoutů, 1 kachna a také 1 liška.   

Spolek ProVás  

Spolek ProVás Hněvotín se i v roce 2019 zaměřil na oživení a udržování občanského a 

sousedského soužití v naší obci, vzájemnou pomoc při obnovování a udržování místních a 

regionálních tradic a zvyklostí.  

První akcí letošního roku byla tradiční velikonoční výzdoba obce. Zástupci spolku se 

v předvelikonočním čase sešli s dětmi u budovy MŠ a společně nazdobili slaměnou slepičku a 

kohouta v nadživotní velikosti. Ani letos nechyběl košík s třemi XXL vajíčky a cca 3 metry 

dlouhá pletená pomlázka. Výzdobu dokončily děti z mateřské školky, které namalovaly 

velikonoční kraslice a zavěsily je na vrbu vedle drůbeže. 

11. května spolek pro hněvotínské rodiče s dětmi uspořádal výlet, tentokrát do KOVOZOO ve 

Starém Městě u Uherského Hradiště, do Archeoskanzenu a expozice Živá voda v Modré u 

Velehradu. Kapacita výletního autobusu byla jako minulý rok zcela naplněna.  24. května poté 

na hřišti proběhlo tradiční letní kino Provázek, které nabídlo promítání animovaného filmu „7 

trpaslíků“.  

V srpnu se děti dočkaly v pořadí již 5. ročníku letního zážitkového tábora. Tentokrát na téma 

„Cestou Necestou aneb CST KLM SVT“, volně inspirováno románem Julese Verna „Cesta 

kolem světa za 80 dní“. Jako zázemí i letos pro 90 hněvotínských dětí a 20 vedoucích posloužil 

areál UP Olomouc Pastviny. Průvodcem dětí se během putování napříč světadíly stal Willy Fog 

(Martin Skácel), jeho přítel Barnabáš (Petr Niessner) a princezna Romy (Radka Dudová). 

V rámci tábora nechyběl tradiční výlet, tentokrát děti navštívily zoologickou zahradu a safari 

ve Dvoře Králové nad Labem.  

Poslední spolkovou akcí se stala prosincová výstava, která probíhala souběžně s obecní akcí 

„Rozsvícení vánočního stromu“. V klubovně Vlčat byly vystaveny všechny táborové kulisy, 

kostýmy a výrobky dětí z Cest Necest. Promítán byl rovněž film z tábora, který děti účastnící 

se tábora obdržely na DVD. Bylo zveřejněno i téma tábora pro příští rok – ABRA DABRA.    

Sbor dobrovolných hasičů 

Spolek SDH Hněvotín čítal v roce 2019 celkem 73 členů, z toho 20 žen. Mladé hasiče v tomto 

roce navštěvovalo 21 dětí. Začátkem roku se konala výroční valná hromada, na které byl 

ustanoven výbor, který tak v tomto roce pracoval ve složení: Petr Krupáš – starosta, Ing. Jozef 
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Novák – náměstek, Lukáš Burďák – velitel, Michal Bernát, Vladimír Lepař, Kamil Navrátil, 

Ivana Navrátilová, Petra Navrátilová, František Piňos, Jiří Osladil a Josef Studený – členové. 

Začátkem ledna spolek uspořádal hasičské vepřové hody. 9. února následoval ples SDH 

Hněvotín v sále kulturního domu, který zaznamenal účast 229 osob. V dubnu proběhl sběr 

železa. V květnu hasiči navázali užší spolupráci s Mysliveckým sdružením Blata. Na první 

společné akci si v areálu Výrovky v hněvotínských Skalách vyzkoušeli střelbu na připravené 

střelnici. Na akci bylo přihlášeno celkem 34 střelců z řad hasičů a myslivců. Druhá společná 

akce následovala koncem května, kdy myslivci pomohli s občerstvením na tradičním kácení 

máje. Tato akce zaznamenala vysokou návštěvnost, cca 500 lidí. Koncem srpna pak proběhly 

v areálu hasičské zbrojnice pivní slavnosti, navštívilo je 305 návštěvníků. V říjnu proběhl druhý 

letošní sběr železa. Poslední hasičskou akcí tohoto roku byla předvánoční zábava v sálu 

kulturního domu. Akce zaznamenala účast 291 platících osob.  

Hasiči však během roku vypomáhali i na obecních akcích nebo na akcích dalších spolků. Třeba 

zabezpečením ohně na akci pálení čarodějnic na hněvotínském hřišti, výpomocí na zábavě 

Pytlácká noc nebo ukázkami mladých hasičů v ZŠ a MŠ. Ani letos nechyběly akce stavění máje, 

sousedské posezení u piva v prostorách u hasičské zbrojnice nebo branný den pro mladé hasiče. 

Družstvo mladých hasičů v letošním roce vedli Vít Polák, Jana Rozmahelová, Milan Vojáček 

a Marie Vojáčková. S dětmi se vydali na několik hasičských soutěží – do Ratají na soutěž ve 

vázání uzlů, do Loučan (zde děti obsadily 19. místo), do Červenky (děti se umístily na 3. místě), 

do Těšetic (8. místo) nebo do Topolan (5. místo). V červnu byl pro děti uspořádán branný den, 

který byl zakončen výletem do Laser Areny. 7. června se mladí hasiči se svým zásahem 

představili na zahradním dni MŠ. V červenci bylo u hasičské zbrojnice připraveno hasičské 

odpoledne. Pro děti byly připraveny různé atrakce, přijeli i profesionální hasiči z Olomouce. 

Během roku v rámci brigád proběhlo na 29 akcí, na nichž bylo odpracováno 2318 hodin. 

Jednalo se třeba o údržbu a čištění obecních hydrantů, údržbu a opravu techniky, úklid a opravu 

požární zbrojnice, přípravy a provedení akcí pořádaných hasiči, obcí a ostatními spolky v obci. 

Jednotka sboru dobrovolných hasičů Hněvotín je zařazena do kategorie V. a má 19 členů. 

V roce 2018 byla jednotka dobrovolných hasičů Hněvotín povolána operačním střediskem 

Olomouc k 7 událostem, z toho 3krát k požáru (lze připomenou zásah u hořícího traktoru na 

poli, u silnice směrem na Topolany 6. srpna, nebo zásah u požáru zahradního dřevěného domku 

v březnu) 2krát k technické pomoci a 2krát k ostatním událostem. Bylo provedeno rovněž 1 

prověřovací cvičení. 

TJ FC Hněvotín 

Spolek TJ FC Hněvotín měl ke konci roku 2019 91 řádných členů. Začátkem tohoto roku 

vstoupila v platnost nová smlouva o nájmu sportovního areálu, která byla uzavřena mezi 

pronajímatelem obcí Hněvotín a nájemcem spolkem TJ FC Hněvotín. Byla uzavřena na dobu 

20 let za symbolické nájemné 1 Kč. Obec se už v roce 2018 stala majitelem veškerého 

nemovitého majetku ve sportovním areálu.  
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Spolek měl v tomto roce k dispozici velké travnaté hřiště, hřiště s umělým travnatým 

povrchem, víceúčelové hřiště s tartanovým povrchem, tři antukové tenisové kurty, antukové 

hřiště pro volejbal a nohejbal a hřiště pro plážový volejbal. Komerčně byly využívány tenisové 

kurty, hřiště pro plážový volejbal a hřiště s umělým travnatým povrchem. Na webových 

stránkách spolku tak byl postupně uveden do provozu rezervační systém. Komerčně byla 

využívána i restaurace Na Hřišti, ta měla během roku 2019 dva nájemce. První nájemce 

restauraci začátkem roku z provozních důvodů uzavřel a odmítl se spolkem komunikovat. 

Smlouvu se s ním až za přispění obecního úřadu podařilo ukončit. Druhý nájemce poté několik 

měsíců neplatil nájemné a další smluvní platby, a proto s ním byla koncem roku ukončena 

smlouva. 

Organizovaně se spolek účastní pouze kopané, do soutěžního ročníku 2018/2019 byla 

přihlášena mužstva mužů (krajský přebor), dorostenců (krajská soutěž), mladších žáků (okresní 

přebor) a mladších benjamínků (2 týmy, okresní přebor). Mužstvo mužů obsadilo v podzimní 

části soutěže předposlední místo tabulky, na jaře tak měli bojovat o záchranu v soutěži – spolek 

však tým ze soutěže odhlásil, mužstvo totiž v březnu opustilo 6 hráčů a do začátku soutěže se 

již kádr nepodařilo doplnit. Výbor spolku rozhodl, že se nový tým mužů sestaví z odchovanců 

a končících dorostenců. Dorostencům se velmi dařilo v sezóně 2017/2018, kdy se stali 

okresními přeborníky, a postoupili tak do krajské soutěže. I v této soutěži se tým pohyboval na 

předních místech tabulky. Nakonec obsadil 3. místo. Na podzim již spolek mužstvo dorostenců 

do soutěží nepřihlašoval – zůstalo jich pouze pět, a tak odešli na hostování do okolních oddílů.  

Mladší žáci se během jarní soutěže umístili na 19. místě, podstatně lépe se jim však vedlo na 

podzim, když svou skupinu vyhráli. V zimě se tak zúčastnili halové ligy a na jaře se zúčastnili 

soubojů o celkové vítězství v krajském přeboru. Na podzim byl do soutěže po dlouhé době 

přihlášen i tým starších žáků, byť jako sdružené družstvo s obcí Lutín. Ve své skupině se 

umístili na 3. místě. 

Z obou družstev benjamínků se lépe vedlo ročníku 2011, ten obsadil 4. místo. Ročník 2010 

skončil na 17. místě. V obou kategoriích startovala mužstva se 24 členy. Na podzim byly do 

soutěže přihlášeny opět 2 týmy – ročník 2011 a mladší. 

Členové spolku se s úspěchem účastní i okresního přeboru v malém fotbale. Dva týmy si na 

jaře úspěšně vedly ve 2. lize. Mužstvo pod názvem United Players bylo nejlepším jarním týmem 

– to je posunulo na 3. konečnou příčku. Druhé mužstvo se jménem Kovo dřevo tuto skupinu 

dokonce vyhrálo a vybojovalo si tak postup do 1. ligy – koncem podzimu se zde umístilo na 5. 

místě. Veteráni FC Hněvotín hrající 1. veteránskou ligu obsadili na jaře 4. místo, podobně se 

jim vedlo i na podzim. 

Nejvíce rozšířeným rekreačním sportem je ve spolku tenis. Velkou popularitu si získala soutěž 

tenisových dvojic pod názvem Hněvotínský Hrnec – v roce 2019 se jí zúčastnilo 18 párů, které 

dohromady odehrály 102 zápasů. Úspěšnou akcí byl i prázdninový tenisový kemp pro 

hněvotínské děti, který se v areálu FC uskutečnil. Zúčastnilo se jej 15 dětí, které se pod vedením 

zkušených trenérů věnovaly základům hry a procvičování mnoha pohybových dovedností. 

Vyvrcholením kempu byl malý tenisový turnaj.  
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Spolek je pro svou činnost finančně podporován obcí Hněvotín, Olomouckým krajem, 

Ministerstvem školství, mládeže a tělovýchovy ČR a dalšími sponzorskými firmami (Intop 

Olomouc, DDsport, Ddor s.r.o., OLC Systems s.r.o., Mornet.cz a PestanCZ). V roce 2019 

spolek obdržel dotace ve výši 834 400 Kč (500 000 Kč od obce Hněvotín, 55 000 Kč 

od Olomouckého kraje a 279 400 Kč od MŠMT ČR). Z darů a reklamy spolek získal  

137 990 Kč. Celkové příjmy za tento rok činily 1 648 229 Kč. Výdaje se dostaly na  

1 246 809 Kč.   

Taneční skupina BABA 

Členky ČČK, které každé pondělí a středu pravidelně nacvičují v taneční skupině BABA, se i 

v tomto roce zúčastnily několika akcí, jak v Hněvotíně, tak v Olomouckém kraji. Taneční 

skupina čítá 15 členek. Během plesové sezóny se skupina představila na Mysliveckém plese. 

Hněvotínští občané mohli vystoupení tanečnic dále obdivovat na tradičním setkání seniorů a 

rovněž na hodové zábavě pořádané školou. Taneční skupina vyrazila také mimo naši obec – 

třeba do Duban, na setkání seniorů do Velkého Týnce, do Olomouce na výstaviště Flora, kde 

vystoupila během vyhlášení „Babičky roku“. Dále se skupina představila v Ústíně během 

otevírání tamního Komunitního centra, na setkání seniorů ve Třech Dvorech nebo 

v olomouckém kině Metropol na akci „Zazpívej slavíčku“.  

Obecní knihovna 

Obecní knihovnu sídlící v budově Obecního úřadu Hněvotín vedla v roce 2019, stejně jako 

v předchozích letech, paní Jarmila Dostálová. Knihovna je pro veřejnost otevřena každé úterý 

od 16 do 19 hodin. 

Mateřský klub Beruška 

Tento spolek vznikl před několika lety za účelem vzájemného setkávání rodin s dětmi do 3 let, 

aktivního trávení volného času a v neposlední řadě slouží k socializaci dětí a jejich přirozenému 

vývoji a vzdělávání. Hlavním cílem je poskytnutí zázemí rodičům s dětmi předškolního věku, 

umožnit rodičům vzájemně se společensky i neformálně stýkat, obohatit děti o nové kamarády, 

vztahy a zkušenosti, nabídnout jim prostředí vzájemné důvěry, vést je k toleranci a snášenlivosti 

druhých, získávat a předávat si zkušenosti a poznatky o výchově a v neposlední řadě připravit 

děti nenásilnou formou na budoucí kolektiv ve školce a škole. 

V tomto roce si paní Renáta Přidalová s ostatními rodiči pro děti připravila výlet výletním 

vláčkem na Zlatou farmu do Štětovic, kde se děti mohly seznámit s různými druhy zvířat a 

spolu se svými rodiči si užít příjemný den. I v tomto roce byl uspořádán výlet do olomouckého 

zábavního parku „Krokodýlek“. V předvánočním čase Berušku tradičně navštívil Mikuláš, 

který děti za jejich vzorné chování odměnil sladkostmi.  

Beruška sídlí v budově Mateřské školy Hněvotín, vstup se nachází na boční straně budovy, 

směrem od fary. Dveře jsou pro rodiče s dětmi otevřeny vždy v úterý a ve čtvrtek od 9.00 do 

11.00 hodin. 
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Spolek rodičů a přátel školy při mateřské škole Hněvotín (SRPŠ při MŠ Hněvotín) 

Spolek rodičů a přátel školy při MŠ Hněvotín je dobrovolným sdružením rodičů a zákonných 

zástupců dětí navštěvujících Mateřskou školu Hněvotín. Hlavním posláním spolku je zejména 

podpora potřeb, práv a zájmů dětí v mateřské školce. Mezi další zájmy spolku patří podpora 

partnerství a vzájemné spolupráce a komunikace mezi školou a školkou, jejím zřizovatelem a 

rodiči, seznamování vedení školky s náměty, připomínkami a stížnostmi rodičů a podílení se 

na jejich vyřizování, všestranné podporování školky v její činnosti, zejména nad rámec 

poskytovaný zřizovatelem, přispívání školce dobrovolnou pomocí, materiálními a finančními 

prostředky tam, kde je to třeba k zajištění její činnosti a zlepšení vybavení a prostředí školky, 

podporování mimoškolních a zájmových aktivit dětí jak organizačně, tak i materiálně, pořádání 

akcí sportovního, společenského nebo kulturního charakteru za účelem naplňování svých cílů 

a v neposlední řadě přispívání k propagaci školky na veřejnosti. 

V roce 2019 zorganizovalo a finančně podpořilo SRPŠ při MŠ pro děti z mateřské školky 

lednový Maškarní rej se šaškem Vikym v kulturním domě, na jaře pak děti vyrazily na 

celodenní akci do Pevnosti poznání v Olomouci a členové SRPŠ při MŠ také pomáhali zajistit 

tradiční červnovou zahradní slavnost s pasováním prvňáčků. Po prázdninách pak začal 

fungovat nový Výbor SRPŠ při MŠ, jehož první akcí školního roku 2019/2020 byla podzimní 

Drakiáda a v říjnu následoval lampionový průvod. Každoročním vyvrcholením snažení členů 

je pak příprava stánků a organizování prodeje v nich na obecní akci Rozsvěcování vánočního 

stromu, z jejichž výtěžku jsou pak hrazeny edukační, kulturní a sportovní akce pro děti z MŠ. 
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Římskokatolická farnost 

K 1. lednu 2019 skončil ve funkci hněvotínského faráře Hněvotíně P. Eduard Krumpolc, který 

v místní farnosti působil od 1. září 1994. Ukončil také své působení na CMTF UP v Olomouci. 

Vedením farnosti byl pověřen P. Ladislav Švirák, dómský farář a děkan olomouckého děkanátu. 

Ten tak vykonával správu místní farnosti excurendo (tedy dojížděním). Tímto způsobem byla 

farnost spravována do 30. září 2019. 

Od začátku října farnost spravoval P. Vojtěch Kološ, který je ustanoven také jako výpomocný 

duchovní pro farnost ve Slatinicích.  

Mimo obvyklých bohoslužeb nevykonávala hněvotínská farnost jinou činnost. Při sčítání 

účastníků ze dne 1. 9. 2019 se bohoslužby účastnilo 19 lidí (10 z Hněvotína, 7 z Lutína a 2 

z Topolan).  

Hospodaření farnosti za rok 2019 zahrnovalo pronájem fary, pachty pozemků a instalace 

vysílačů na kostelní věži. 

V průběhu roku dále pokračovala jedna z etap opravy střechy kostela v hodnotě 1,2 mil. Kč. 

V Hněvotíně samozřejmě začátkem roku proběhla tradiční tříkrálová sbírka. Do celkem 8 

kasiček se vybralo 38 236 Kč. V rámci celého olomouckého děkanátu se vybralo o  

173 444 Kč více než v minulém roce – tedy 1 823 628 Kč. 
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Základní a mateřská škola 

Základní škola 

Ředitelem školy byl Mgr. Vladimír Čuka, statutární zástupkyní ředitele Mgr. Vlasta Nováková. 

Vyučující 1. stupně ve školním roce 2019/2020: 

1. třída  Mgr. Alena Zapletalová  

2. třída Mgr. Věra Lysáková  

3. třída Mgr. Leona Zábojová, DiS.  

4. třída Mgr. Kateřina Kuchrýková  

5. třída Mgr. Kateřina Vališová školní metodik prevence 

 

Vyučující 2. stupně ve školním roce 2019/2020: 

6. třída  Mgr. Radka Dudová  

7. třída Mgr. Iveta Šutová výchovná poradkyně 

8. třída Mgr. Heda Kratochvílová koordinátor informačních a komunikačních 

technologií 
9. třída Mgr. Pavel Pekař  

 Mgr. Andrea Macíková  

 Mgr. Adéla Pelíšková  

 

Se závěrem školního roku 2018/2019 školu opustila Mgr. Jana Petruchová. Se začátkem 

školního roku 2019/2020 již nenastoupila Mgr. Ivana Hegrová, po mnoha letech práce v ZŠ 

Hněvotín odešla vyučovat na jinou školu. Na poslední chvíli nenastoupila také Mgr. Jitka 

Vlčková, která měla vést 2. třídu. Začátkem kalendářního roku 2020 opustila práci ve školní 

družině z rodinných důvodů Mgr. Věra Vymlátilová. 

Ve škole pracovali asistenti pedagoga: Bc.Miroslava Kočí, Pavlína Svobodová, Mgr. Barbora 

Anna Štěpánková, Ilona Niessnerová, Petra Heřmánková, Mgr. Hana Furchová a Šárka 

Neubauerová. Speciálním pedagogem byla Mgr. Petra Maráčková.  

Jednotlivá oddělení školní družiny vedly: Renata Krytinářová, Veronika Chudobová a  

Mgr. Věra Vymlátilová (následně Ing. Naděžda Krejčí). 

Provoz ŠJ zajišťovala vedoucí Pavlína Forstová, kuchařka Vratislava Procházková a pracovnice 

provozu Ida Vojáčková a Zdena Sváková. 

O údržbu úklid školní budovy a okolí se starali školník František Stejskal a uklízečky Petra 

Navrátilová a Dana Trbušková. 

Účetní a sekretářkou byla Milada Bernatová. 
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Školská rada pracovala v tomto složení (ve školním roce 2018/2019 i 2019/2020): 

předseda: Ing. Vilém Koníček - zástupce zřizovatele 

členové: MUDr. Pavla Hluší - zástupce zřizovatele 

 Mgr. Lucie Přikrylová - zástupce rodičů 

 Kateřina Mádlová - zástupce rodičů 

 Mgr. Kateřina Kuchrýková - zástupce ped. pracovníků školy 

 Mgr. Heda Kratochvílová - zástupce ped. pracovníků školy 

   

Na začátku školního roku 2019/2020 navštěvovalo hněvotínskou ZŠ 204 žáků. Výuka probíhala 

v devíti třídách a v jedné třídě skupinové integrace (SKI), kterou v tomto školním roce 

navštěvovalo 11 žáků. V provozu byly tři oddělení školní družiny, které navštěvovalo  

71 dětí. 

Školní rok 2018/2019 (II. pololetí)  

Druhé pololetí školního roku 2018/2019 bylo bohaté na mnoho akcí pro žáky školy. Tou 

největší akcí byl lyžařský výcvik pro žáky z 6. až 9. třídy v Karlově pod Pradědem ve dnech 4. 

– 8. února. Kurzu se zúčastnilo 32 žáků nejen ze 7. ročníku. Pro žáky 9. ročníku v lednu 

proběhla beseda o volbě povolání. Děti ze 4. třídy koncem února prošly kurzem dopravní 

výchovy v olomouckém centru Semafor. V březnu na škole proběhla charitativní akce „Amélie 

– Tulipánový měsíc“. 26. dubna nechyběla každoroční akce ve spolupráci s OÚ Hněvotín „Den 

Země“. Následující den byla na hřišti FC Hněvotín uspořádána rovněž tradiční akce „Slet 

čarodějnic“.  

V květnu a červnu proběhlo z celého školního roku nejvíce aktivit. Děti z 1. až 5. třídy 

absolvovaly hudební pořad „Bubnování“. 14. května proběhla exkurze pro žáky druhého stupně 

do Jaderné elektrárny Dukovany a do Přečerpávací vodní elektrárny Dalešice.  

17. května byl pro žáky všech ročníků zrealizován projekt „Branný den“, během kterého se žáci 

seznámili s tématem ochrany člověka za mimořádných událostí. Žáci 2. a 4. třídy se od 20. do 

24. května zúčastnili ozdravného pobytu v Horní Lipové. Nechyběla tradiční přehlídka dravců 

Zayferus, letos se jí děti dočkaly 7. června. Na exkurzi do kanceláře prezidenta České republiky 

v Praze se vydali žáci 6. třídy, kterou zorganizovala třídní učitelka Mgr. Iveta Šutová. Další 

vzdělávací exkurze se zúčastnili žáci 8. a 9. třídy, kteří se společně s p. 

Mgr. Adélou Pelíškovou vydali do koncentračního tábora v Osvětimi.  

Cílem školních výletů se koncem školního roku stal Frenštát pod Radhoštěm (9. třída), Brno 

(5. třída), Šternberk (1. a 3. třída), Napajedla (4. a 7. třída) a Jeseníky (8. třída). Děti od 1. do 

6. třídy se 21. června dočkaly výletu za odměnu do zábavního centra BRUNO Brno.  

Slavnostní ukončení školní docházky žáků 9. ročníku proběhlo 25. 6. v obřadní místnosti KD 

Hněvotín. Žáci 6. ročníku si poslední školní týden zajeli na bowling do Šantovky, děti z 1. až 

5. třídy naopak navštívily filmové představení v kině Šantovka. Poslední školní den proběhlo 

slavnostní shromáždění všech tříd v tělocvičně ZŠ, kde byl školní rok 2018/2019 oficiálně 

ukončen.  



 

22 

 

Závěrečná bilance II. pololetí školního roku 2018/2019 byla následující: 153 žáků prospělo 

s vyznamenáním, 41 žáků prospělo, 3 žáci neprospěli. Bylo uděleno 101 pochval, 20 

napomenutí třídního učitele, 1 důtka třídního učitele, nebyla udělena žádná důtka ředitele školy.  

Dva z celkem šesti uchazečů se dostalo na 8letá gymnázia, jeden ze tří uchazečů ze 7. ročníku 

se dostal na 6leté gymnázium, všech jedenáct uchazečů z 9. třídy se dostalo na své zvolené 4leté 

maturitní obory.  

Škola se opět prezentovala v několika školních a okresních soutěžích. V březnu to byla soutěž 

Matematický klokan pro žáky z 2. – 9. ročníku (školní kolo), začátkem dubna Pythagoriády pro 

žáky 5. – 8. ročníku (školní kolo). Ve spolupráci se školami v regionu proběhl v březnu 

florbalový turnaj v Horce nad Moravou, jehož se zúčastnili vybraní žáci z 6. a 7. třídy. Dále 

pak Senická laťka 31. 5. – účast 11 hněvotínských žáků, A. Navrátilová v mladších žákyních 

obsadila 1. místo, v mladších žácích J. Mlynář obsadil 3. místo; ve starších žácích byl P. 

Vohnout na 1. místě a D. Kaspar na 3. místě. 5. června účast na orientačním běhu v Čechách 

pod Kosířem – starší žákyně s 1. místem vyhrála E. Slehová, na 2. místě L. Slováková. 12. 

června se vybraní žáci z 6. – 9. třídy zúčastnili atletických závodů v Lutíně, i zde v mnoha 

disciplínách zabodovali. 20. června se v rámci sportovního dne účastnili žáci přehazované a 

fotbalu, 24. června pak fotbalového turnaje v Bedihošti a Kralicích (kategorie 4. a 5. třída druhé 

místo, kategorie 6. a 7. třída třetí místo a kategorie 8. a 9. třída druhé místo).  

V období letních prázdnin škola uspořádala již šestý ročník příměstských táborů, tentokrát ve 

třech turnusech. Účastnící se děti neminula řada výletů (do Světa techniky Ostrava, Lanového 

centra Proud, zábavního centra Krokodýlek, ZOO Lešná, Pevnosti poznání Olomouc, na Velký 

Kosíř nebo do Bruno parku Brno). Mnoho aktivit proběhlo i v samotné budově školy či na hřišti 

FC Hněvotín.  

V druhém pololetí školního roku se žáci 2. stupně aktivně podíleli na pracích na školním 

pozemku. Pod vedením Mgr. Ivety Šutové se učili, jak správně pěstovat a sklízet plodiny, jak 

o pozemek dobře pečovat – plet plevel, okopávat, kypřit a zalévat. S obděláváním školního 

pozemku výrazně pomáhal pan Josef Studený. 

V areálu školního dvora došlo v tomto pololetí k demolici nevyhovující budovy garáží 

vybudované v roce 1964. Kousek od původního místa garáží byla zbudována menší plechová 

garáž pro potřeby školy. K dalším pracím na jaře 2019 patřila rekonstrukce cvičné školní 

kuchyňky, která tak opět poslouží žákům 8. ročníků, kteří mají v rámci předmětu pracovní 

činnosti tematický okruh „Příprava pokrmů“.  

Školní rok 2019/2020 (I. pololetí) 

Třída SKI pro žáky se speciálními vzdělávacími potřebami v letošním školním roce započala 

již 10. rok svého úspěšného fungování. V této třídě pracoval jeden speciální pedagog spolu se 

třemi asistenty pedagoga. Další 4 asistenti poskytovali podporu v rámci individuální integrace 

v běžných třídách.  

Školní družina byla rozčleněna do tří oddělení, první navštěvovalo 30 dětí, druhé rovněž 30 dětí 

a třetí 28 dětí. Družina s dětmi pracovala jak ve školních prostorách, tak ve venkovním 
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prostředí, zejména v areálu školní zahrady. Jako v minulých letech proběhlo několik 

celodružinových soutěží – soutěž o nejhezčího draka (26. 9.), sportovní odpoledne (11. 10.), 

„Vlaštovkiáda“ (8. 11.) a soutěž „Chytrá hlavička“ (13. 12.). 

Školní jídelna má kapacitu 300 strávníků, její chod zajišťovala vedoucí na zkrácený úvazek, tři 

kuchařky na plný úvazek a jedna pomocná síla docházející na tři hodiny denně. Mimo dětí 

z MŠ, žáků ZŠ a zaměstnanců školy se v jídelně stravovali i tzv. cizí strávníci, převážně z řad 

místních seniorů. Pro ZŠ se vařil jeden druh jídla, pro MŠ byly dále připravovány svačinky a 

přesnídávky.  

Nabídka 17 zájmových kroužků financovaných zřizovatelem školy byla i v tomto školním roce 

pestrá: 2x rytmika, 2x pohybové hry – gymnastika, novinářský kroužek, pěvecký kroužek, 2x 

keramický kroužek, 2x florbal, mažoretky Mini Perličky, mažoretky Perličky, mažoretky 

Highlights, gymnastika a tanec s Andy, dřevomodelářský kroužek a ruční práce. Ve spolupráci 

se SŠSS Lutín byl jednou měsíčně pořádán Kroužek mladých techniků. Z kroužků, které si 

rodiče žáků financovali sami, probíhaly tyto: „Věda nás baví“, Angličtina pro 1. a 2. třídu a 

„Bojové sporty a sebeobrana“ (pořádaný sdružením RBSD). 

V období od září do prosince pro žáky proběhlo mnoho zajímavých akcí a programů. Koncem 

září byly v kulturním domě Hněvotín vystaveny v rámci výstavy ovoce a zeleniny pořádané 

obcí Hněvotín některé plodiny, které žáci ZŠ vypěstovali na školním pozemku. Žáci 6. třídy se 

v září vypravili na adaptační kurz do kempu Baldovec pod vedením své třídní učitelky Mgr. 

Radky Dudové. 3. října se vybraní žáci 8. a 9. třídy zúčastnili soutěže Dýňodlabání v areálu 

Flory Olomouc. 11. října v kině Metropol proběhl projekt Planeta Země 3000 na téma 

„Kolumbie – ráj slasti a neřesti“, kterého se účastnili žáci druhého stupně. Žáci 9. třídy na 

Výstavišti Flora navštívili Burzu práce a vzdělávání. 23. října proběhl projektový den POKOS 

– Příprava občana k obraně státu, jehož se zúčastnili všichni žáci ZŠ. Školu navštívili vojáci 

Armády ČR, kteří formou přednášek představili žákům svou práci. Největší atrakcí se stala 

přehlídka vojenské techniky na dvoře školy. 12. listopadu Hněvotín navštívilo Divadélko 

Hradec Králové – pro 1. až 4. třídu s představením „Poklad kapitána Baltazara“, pro 5. až 9. 

třídu divadelní pásmo „Romantismus není jen romantika“. Tradičně žáci 9. třídy navštívili 

přehlídku středních škol „Scholaris“ (27. 11.), 30. listopadu se zájemci z řad žáků se svými 

rodiči pod vedením Mgr. Adély Pelíškové vydali na adventní zájezd do Krakowa. Zámecké 

Vánoce v Čechách pod Kosířem spojené s vánoční dílnou navštívili 5. 12. děti z 1. – 3. a 5. 

třídy. Dalšími akcemi v předvánočním období byla návštěva vánočních trhů v Olomouci (dívky 

z 8. a 9. třídy 13. 12., 7. třída 17. 12.) a vánočních trhů v Brně spojené s návštěvou Technického 

muzea (4. a 8. třída 17. 12.). Škola se jako v minulých letech spolupodílela na organizaci 

„Rozsvěcení vánočního stromu obce“ a organizovala Mikulášský karneval v sále kulturního 

domu (6. 12.).  

Život školy byl i v tomto pololetí obohacen o účast na několika školních a okresních soutěžích. 

Jednou z prvních bylo již výše zmíněné Dýňodlabání, v říjnu proběhlo školní kolo 

Přírodovědeckého klokana a soutěže Mladý chemik, v listopadu se žáci 9. třídy zapojili do 

školního kola Dějepisné olympiády, žáci 6. – 9. ročníku výtvarné soutěže „Zpomal, prosím“ 
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v rámci dopravní výchovy. V prosinci došlo na okresní kolo Mladého chemika (účast žáků  

9. třídy), v lednu poté školní kolo Pythagoriády.  

Školu žáci reprezentovali i na řadě sportovních soutěží, které proběhly ve spolupráci 

s partnerskými školami v regionu. 25. září to byl Pohár starostů v Olšanech u Prostějova  

– účast 25 žáků; nejlépe si vedly děti v kategoriích 2. – 3. třída (1. místo), 4. – 5. třída  

(2. místo) a 7. třída (1. místo). 18. října se žáci účastnili přehazované dívek 2. stupně 

v Klenovicích (8. – 9. třída 3. místo a 6. – 7. třída 2. místo). Do Klenovic se pak 15. listopadu 

vrátily děti z 4. a 5. třídy, aby se zde utkaly s ostatními školami ve vybíjené – a jejich účast byla 

úspěšná, odnesly si vítězné 1. místo. 14. prosince následovala soutěž „Starostův hanácké 

vdolek“ ve Vrbátkách pro žáky z 1. – 5. třídy, které se hněvotínská škola účastnila již posedmé 

– žákům se čtvrtý rok po sobě podařilo obhájit vítězství. 16. prosince sportovní soutěže 

symbolicky zakončila Hněvotínská vánoční laťka v tělocvičně školy. Z kategorie mladších 

žáků si nejlépe vedl J. Mlynář (1. místo) a J. Zedníček (2. místo), z mladších žákyň J. Korcová 

(3. místo), ve starších žákyních A. Navrátilová (2. místo).  

I v tomto pololetí nadále pokračovaly práce na školním pozemku. Hlavní slovo zde měla jako 

v předchozích letech Mgr. Iveta Šutové. Žáci se prací na pozemku účastnili jak v hodinách 

pracovních činností, tak někteří i ve svém vlastním volném čase. I v tomto školním roce 

s pracemi na pozemku se svou technikou výrazně pomohl pan Josef Studený.  

Závěrečná bilance prvního pololetí školního roku 2019/2020 byla následující: 151 žáků 

prospělo s vyznamenáním, 50 žáků prospělo, žádný žák neprospěl, 1 žák nebyl hodnocen. Bylo 

uděleno 151 pochval, 19 napomenutí třídního učitele, 4 důtky třídního učitele a 2 důtky ředitele 

školy.   

Prezentace školy na veřejnosti 

Během prvního pololetí se škola prezentovala na veřejnosti svou akcí Drakiáda na hřišti FC 

(organizováno MŠ), poskytnutím výpěstků ze školního pozemku na výstavu ovoce a zeleniny 

v KD (tuto výstavu rovněž všichni žáci ZŠ i MŠ organizovaně navštívili), vystoupení na vítání 

občánků (vystoupení secvičily s žáky vychovatelky ŠD) a na akci „Rozsvěcování vánočního 

stromu“ – pěvecké vystoupení některých žáků, taneční vystoupení mažoretek.  

V období podzimu SR při ZŠ společně se školou uspořádalo hodovou zábavu s doprovodným 

programem (vystoupení mažoretek a pomponistek) a bohatou tombolou. Mažoretky a 

pomponistky školu reprezentovaly i při setkání seniorů v kulturním domě.  

Mažoretky zaznamenaly i další úspěch – pozvány byly na vystoupení do obchodní galerie 

Šantovka a na předtančení na hasičském plese v Olšanech u Prostějova. 

Nechyběla celoroční účast na humanitárních akcích pro nemocné a handicapované:  

12. ročník „Vánoční hvězdy“ – vybráno bylo 21 550,- Kč, které škola věnovala hemato-

onkologickému oddělení Dětské kliniky FN Olomouc. Na toto oddělení dorazily také výkresy 

žáků z akce „Tulipánový měsíc“. Škola také nadále spolupracovala s ekologickými 

organizacemi (Sluňákov a EKO-KOM), zapojena byla do programu Recyklohraní a 

M.R.K.E.V. Žáci i zaměstnanci se aktivně podíleli na sběru papíru.  
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Mateřská škola 

Ve školním roce 2019/2020 bylo v Mateřské škole Hněvotín zapsáno 80 dětí. Školka čítala 

celkem tři oddělení. 

Pedagogický sbor tvořily zástupkyně ředitele pro MŠ Ivona Vrbíková a učitelky Jarmila 

Dostálová, Ilona Vyroubalová, Drahomíra Bártová, Monika Königová a Kateřina Velclová.    

Provozními zaměstnankyněmi byly školnice Marta Poláková a uklízečka Pavlína Bernátová.  

Začátkem roku 2019 byl uspořádán dětský maškarní karneval v KD. V jarním období školního 

roku 2018/2019 na děti čekalo mnoho zajímavých akcí: výlet do Pevnosti poznání, návštěva 

Rozária Olomouc, keramické dílničky, výlet na Sluňákov, program ke Dni dětí či tradiční 

zahradní slavnost.  

I ve školním 2019/2020 roce se MŠ účastnila při organizaci Drakiády na hřišti FC Hněvotín. 

V říjnu pro děti MŠ uspořádala keramické dílničky, kdy společně s dětmi přijdou do školky i 

rodiče, aby se seznámili s prostředím, s kamarády svých dětí a vzájemně i s jejich rodiči. 

V listopadu byl další akcí lampionový průvod, účast na něm byla velká a nepřišly jen děti z MŠ. 

Další listopadovou akcí pro děti byl projektový den s názvem „Za humny je les“ 

V předvánočním období školku navštívil Mikuláš, následovala akce pečení perníčků pro děti 

z oddělení „Motýlků“.  

Nechyběla ani dětská divadelní představení. MŠ navštívilo Divadlo dětského diváka, které 

dětem představilo interaktivní pohádku „Červená sukýnka, červená karkulka“. 8. listopadu pak 

děti v KD zhlédly divadelní představení „Poklad kapitána Baltazara“. 
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Společenský život 

Jako každý rok se i letos 1. ledna uskutečnil novoroční výšlap do Skal, kterého se i přes 

nepříznivé počasí zúčastnilo bezmála 180 osob. Všem účastníkům byly rozdány tradiční 

pamětní přívěsky. V areálu Výrovky byl podáván teplý grog a gulášová polévka. V 18 hodin se 

zaplnil prostor před obecním úřadem, kde byl odpálen obecní novoroční ohňostroj. Přihlíželo 

mu cca 250 lidí. 

Od poloviny ledna byla v areálu FC Hněvotín připravena ledová plocha na multifunkčním 

hřišti. Teploty pod bodem mrazu však vydrželi jen krátce, a tak byla plocha pro bruslení vhodná 

pouhé 2 dny, i tak ale stihla přilákat množství dětí i dospělých.  

Společně s plesovou sezónou přišel čas na tradiční hněvotínské plesy – v únoru to byly plesy 

SDH Hněvotín (proběhl 9. února) a MS Blata (proběhl 16. února). Třetím z tradičních plesů 

byl ples TJ FC Hněvotín, který se konal 23. března pod názvem Ples sportovců. V lednu 

nechyběl také dětský maškarní bál, pořádaný Sdružením rodičů a přátel školy při MŠ, proběhl 

26. ledna.  

Koncem ledna místní skupina ČČK připravila ve spolupráci s manželi Szüczovými přednášku 

o jejich cestách po Africe. Taneční skupina BABA v lednu naši obec reprezentovala ve Velkém 

Týnci. 22. února se v Hněvotíně uskutečnila Valná hromada Mikroregionu Kosířsko.  

23. února do naší obce zavítal ochotnický Divadelní spolek Bukovany. V sále kulturního domu 

zahrál jednu ze svých komediálních inscenací s názvem Hrobka s vyhlídkou. Detektivní 

komedie s hororovými prvky vychází z předlohy od britského autora Normana Robbinse, 

bukovanská verze byla režírována panem Janem Machálkem. Všech deset herců odvedlo ve 

dvouapůlhodinovém představení vynikající výkon, který plný sál diváků ocenil potleskem. 

Ve stejný den, kdy proběhlo divadelní představení, bylo v zasedací místnosti obecního úřadu 

přivítáno 7 nových hněvotínských občánků: 4 děvčata a 3 chlapci.  

Na první březnovou sobotu 2. března byl připraven 3. ročník hněvotínské zabijačky. I letos 

mohli mladí i starší sledovat náročnost řeznického řemesla v praxi. Návštěvníci měli možnost 

ochutnat různé zabijačkové speciality, prejtem počínaje a jitrnicemi konče. Nechyběla tombola, 

hlavní cenou byl „jitrnicovník“ – strom, na němž rostou jitrnice. O hudební doprovod se 

postarala místní kapela MišMaš.  

Jubilejní 10. ročník Hněvotínského koštu proběhl 22. března. Do soutěže se přihlásilo na 30 

pálených produktů. Ty byly rozděleny do dvou kategorií – do švestkových pálenek a pálenek 

z jiného ovoce. Odborná komise o šestnácti členech se sešla již o den dříve a rozhodla o 

následujícím pořadí: v kategorii pálenky ze švestek – 1. místo Miloslav Juřen,  

2. místo Jaroslav Dohnal a 3. místo Vlasta Nováková; v kategorii pálenek z ostatního ovoce – 

1. místo Roman Skácel (meruňka), 2. místo Helena Dvořáková (jablko) a 3. místo Alois Špičák 

(jablko). Ve veřejné části soutěže v sále kulturního domu pak rozhodla veřejnost následovně: 

v kategorii pálenky ze švestek – 1. místo Gerhard Fischer, 2. místo Vlasta Nováková a 3. místo 

Miloslav Juřen; v kategorii pálenek z ostatního ovoce – 1. místo Roman Skácel (meruňka), 2. 
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místo Marek Dvořák (hruška) a 3. místo Vladimír Mačák (meruňka). O hudební doprovod se 

jako tradičně postarala kapela MišMaš.  

Na 12. dubna připadlo jarní setkání seniorů. Akci zahájilo taneční vystoupení skupiny Modrá 

Rosa. I letos byla návštěvnost vysoká – přišlo cca 80 hněvotínských seniorů a seniorek. 

Nechybělo vystoupení skupiny BABA a hněvotínských mažoretek, tombola a občerstvení 

v podobě koláčků a chlebíčků.  

Obec ve spolupráci se ZŠ a MŠ Hněvotín uspořádala 26. dubna Den Země. Žáci školy se 

podíleli na úklidu v obci a jejím okolí a na navrácení krásy místní přírodě.  

Následující den se v areálu TJ FC Hněvotín uspořádalo tradiční Slet čarodějnic, pořádané SR 

při ZŠ a Sdružením rodičů a přátel školy při MŠ. Původně bylo plánováno akci uspořádat 

v areálu hněvotínských Skal, ale z důvodu obav z nepříznivého počasí byla akce přesunuta. 

Nechyběly aktivity pro děti, soutěž o nejlepší čarodějnickou masku a bohaté občerstvení. O 

práci s ohněm se postarali hněvotínští hasiči.  

Od 4. května se nad Hněvotínem tyčila vysoká máj, o její postavení se tradičně postaral spolek 

SDH Hněvotín. 

Spolek ProVás Hněvotín 11. května uspořádal další ze svých výletů pro děti i dospělé. 

Tentokrát se zájemci podívali do unikátní KOVOZOO ve Starém Městě u Uherského Hradiště, 

do archeoskanzenu Modrá a do vodní expozice Živá voda, zahrnující jedinečný podvodní tunel, 

který všem nabídl zcela jiný pohled na život pod vodou v českých rybnících a řekách.  

24. května následovala další akce spolku ProVás, tentokrát letní kino Provázek na hřišti. Pro 

letošní promítací večer byl pro návštěvníky připraven animovaný film „7 trpaslíků“. Nechybělo 

oblíbené občerstvení v podobě bramborových spirál a popcornu. 

O den později, 25. května, uspořádali hněvotínští hasiči ve spolupráci s MS Blata kácení máje. 

Celé akci předcházel slavnostní pochod od sochy sv. Floriána k hasičské zbrojnici. Akce 

zaznamenala vysokou návštěvnost cca 500 lidí. Nechyběly oblíbené makrely, ale i speciality 

od myslivců. Po půl osmé večer se hněvotínská májka skácela k zemi. O hudební doprovod se 

postarala místní kapela Hněvanka pod vedením Jiřího Pavlíčka. 

Na zahradě u mateřské školy se 7. června konala tradiční zahradní slavnost pod taktovkou 

Sdružením rodičů a přátel školy při MŠ. Akci zahájily děti z oddělení Včeliček, které si pro 

návštěvníky připravily divadelní představení O Sněhurce a sedmi trpaslících. Poté následovaly 

vystoupení dalších dětí – třeba houslové sólo Isabelle Mrákavové. Akce byla pojata i jako 

rozloučení s předškoláky, kteří na památku obdrželi pamětní listy a knížky. Během dne svůj 

zásah předvedli i mladí hněvotínští hasiči. Spolek rodičů při MŠ si pro návštěvníky připravil i 

bohaté občerstvení.  

Na 16. června si místní organizace Červeného kříže připravila výlet do malebného okolí 

Rychnova nad Kněžnou – na zámek v Častolovicích a v Doudlebech nad Orlicí.  
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Poslední červnový den proběhlo v zasedací místnosti OÚ slavnostní rozloučení s absolventy 

9. třídy. Žáci doprovázeni třídní učitelkou Mgr. Janou Petruchovou   sdělili starostovi obce Ing. 

Jaroslavu Dvořákovi své plány do budoucna a svým podpisem se zvěčnili do Pamětní knihy 

obce. Školním rokem 2018/2019 ukončili na hněvotínské škole své působení žáci Jakub 

Branžovský, Marcela Dvořáková, Barbora Grčková, Miroslav Hariň, Vít Jež, Dominik Kaspar, 

Kateřina Kenická, Radek Krejčí, Adéla Navrátilová, Sofie Romaniv, Eliška Slehová, Michal 

Sušila, Roman Štrait, Michal Tichý a Petr Vohnout.  

V období letních prázdnin proběhly tři turnusy příměstských táborů, které organizovala ZŠ 

a MŠ Hněvotín, příspěvková organizace. V tomto roce proběhl již šestý ročník těchto táborů. 

Dětské účastníky neminuly řada výletů – třeba do Světa techniky Ostrava, Lanového centra 

Proud, zábavního centra Krokodýlek, ZOO Lešná, Pevnosti poznání Olomouc, na Velký Kosíř 

nebo do Bruno parku Brno. Mnoho aktivit proběhlo i v samotné budově školy či na hřišti FC 

Hněvotín.  

Začátkem letních prázdnin, 7. července, uspořádal spolek SDH Hněvotín poučnou akci pro děti 

s názvem Hasičské odpoledne. Děti se mohly seznámit s prací hasičů a prohlédnout si požární 

techniku. Na akci dorazili i profesionální hasiči z Olomouce. 

3. srpna byl zorganizován tradiční výlet vláčkem na Velký Kosíř. První vláček vyjel od 

obecního úřadu kolem 14 hodiny s padesátkou výletníků. Druhý vláček, opět plně obsazený, 

následoval v 16 hod. Vstup na rozhlednu byl pro všechny hněvotínské občany bezplatný. Na 

místě čekalo také bohaté občerstvení v podobě točeného piva, grilovaného hermelínu nebo 

domácích koláčů paní Ivety Šutové. O doplnění atmosféry se postarala hudební skupina 

MišMaš. Počasí se vydařilo, a tak akce skončila až s 20. hodinou večerní.  

Ve dnech 12. až 16. srpna uspořádal spolek ProVás Hněvotín v areálu Univerzity Palackého 

Olomouc v Pastvinách již 5. ročník hněvotínského pobytového tábora, tentokrát s názvem 

„Cestou Necestou“. Hlavním tématem tedy byla cesta kolem světa za pouhých 7 dní. 80 

hněvotínských dětí bylo po příjezdu rozděleno do 6 družstev, z nichž každé představovalo jeden 

ze světadílů. Rovněž každý den se nesl v duchu jednoho z kontinentů. Průvodci tábora letos 

byli Willy Fog v podání Martina Skácela, společně se svým přítelem Barnabášem (Petr 

Niessner) a princeznou Romy (Radka Dudová). Děti si během týdne vyzkoušely mnoho 

různorodých her a aktivit – od stavby Velké čínské zdi, přes cestu poslepu přes Saharu až po 

kovbojskou jízdu na koních americkými prériemi. V rámci tábora byl uskutečněn tradiční výlet 

– tentokrát se děti podívaly na safari do Zoo ve Dvoře Králové nad Labem. O děti a správný 

chod tábora se po celou dobu staralo 15 vedoucích, 2 zdravotnice a dalších 7 členů technického 

týmu.  

Koncem prázdnin, 31. srpna, byly v areálu požární zbrojnice hněvotínskými hasiči uspořádány 

pivní slavnosti s doprovodným programem. 

14. září proběhl první ročník akce Pytlácká noc, který byl uspořádán spolkem MS Blata ve 

spolupráci s SDH Hněvotín v areálu hasičské zbrojnice. Účast zaznamenala 150 návštěvníků, 

o hudební doprovod se postarala místní kapela Trifid.  
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V sálu kulturního domu proběhla ve dnech 20. a 21. září výstava ovoce a zeleniny. Velký 

obdiv návštěvníků si vysloužily obrovské dýně, část výstavy o včelařství s výkladem manželů 

Ponížilových nebo oddíl vinařství, kde si mohli návštěvníci vyzkoušet kapacitu svých plic při 

práci s koštýřem. Byla připravena i ochutnávka různých druhů medu, zeleninových salátů, které 

připravily členky ČČK, nebo burčáku od pana Mádla. Nejvíce produktů na výstavu poskytl pan 

Lepař.  

27. září byla v areálu hněvotínského hřiště uspořádána Sdružení rodičů a přátel školy při MŠ 

tradiční Drakiáda. I letos bylo na programu vyhodnocení nejoriginálnějšího domácího draka, 

taneční aktivity a různé soutěže.  

18. října následovalo podzimní setkání seniorů. V úvodu starosta s místostarosty poblahopřál 

občanům, kteří v tomto roce slaví významné životní jubileum. O zábavu se starala kapela 

Modrá Rosa, nechybělo také vystoupení hněvotínských mažoretek. Opět se na organizaci akce 

a přípravě občerstvení podílel spolek ČČK.  

Letošní podzimní hodovou zábavu uspořádal Spolek rodičů při ZŠ v sále kulturního domu 

1. listopadu. 

Velkolepá obecní akce ve spolupráci s obecními spolky Rozsvícení vánočního stromu obce 

se letos uskutečnila 6. prosince. Vánoční atmosféru svou hudbou dokreslovala kapela 

Hněvanka pana Pavlíčka. Od 16 hodin probíhal v sále KD pestrý program sestavený základní a 

mateřskou školou. Děti předvedly všem přítomným různá představení, svou činnost předvedly 

i školní kroužky a kluby. V 17 hodin byl před budovou obecního úřadu zahájen oblíbený 

jarmark. O občerstvení se tradičně postaraly všechny hněvotínské spolky – myslivci, hasiči, 

sportovci, rodiče při ZŠ i při MŠ. V 19 hodin byl hněvotínský vánoční stromek slavnostně žáky 

9. třídy rozsvícen (povedlo se až na druhý pokus). Žáci ZŠ z balkónu obecního úřadu zazpívali 

vánoční koledy a starosta s místostarosty popřál všem občanům klidné svátky. Od 20 hodin se 

o zábavu v sále KD starala kapela Trifid. Letošní vánoční strom obci věnovala rodina 

Všetičkových a paní Mrákavová z Hněvotína. 

Ve stejný den se v klubovně Vlčat konala táborová výstava spolku ProVás Hněvotín. 

Návštěvníci si mohli prohlédnout kostýmy, fotky a výrobky dětí z letošního cestovatelského 

tábora. Součástí výstavy byla i projekce filmu z tohoto tábora a představení příštího tábora – 

ten se ponese v duchu kouzelníků a čarodějů – jeho název totiž zní Abra Dabra.  

Taneční skupina BABA se 9. prosince se svým vystoupením zúčastnila v kině Metropol akce 

„Zazpívej slavíčku“. Akci organizovala Krajská Rada seniorů Olomouckého kraje. 

14. prosince byla Sborem dobrovolných hasičů v sále kulturního domu uspořádána taneční 

zábava. Navštívilo ji 291 osob.  

V předvánočním čase, 21. prosince, bylo v sále kulturního domu obecním úřadem a spolkem 

ČKK uspořádáno vánoční pečení cukroví pro děti. Děti si rovněž mohly vyzkoušet přípravu 

chlebíčků a jednohubek pro rodiče. Akce se zúčastnilo cca 20 hněvotínských dětí. Součástí akce 

byla i projekce vánočního filmu Sám doma v sále kulturního domu. 
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Hněvotín v televizním vysílání 

Naše obec se v tomto roce objevila v několika televizních zpravodajských relacích, a to kvůli 

sporu s Olomouckým krajem, který se týkal rychle se rozrůstajícího technologického parku, 

jehož nově plánované haly by se nacházely až příliš blízko obytných domů. Proti tomuto 

záměru kraje byla iniciována petice, kterou podepsala většina hněvotínských občanů. Touto 

problematikou se zabývala následující média ve svých reportážích: 

V červenci se Hněvotínu ve dvou reportážích věnovala regionální TV Morava. V první 

z reportáží, která byla premiérově vysílána 15. 7. 2019, byla zmíněna petice občanů obce 

týkající se stavby nových hal poblíž obce. Součástí reportáže byl i rozhovor se starostou naší 

obce, v němž bylo vysvětleno, proč obec v minulosti svolila ke stavbě hal. „Dříve jsme měli 

tendenci vyjít vstříc řešení nezaměstnanosti. Před 14 nebo 15 lety jsme souhlasili s výstavbou 

dalších provozoven, aby se zlepšila nezaměstnanost. Tak jsme položili tady tuto oběť. Myslíme 

si, že ta další stavba už je zneužíváním naší vstřícnosti.“ uvedl pro televizi starosta obce. Druhá 

reportáž ze dne 23. 7. 2019 se již věnovala spíše problémům s plánovaným rozšířením 

galvanovny firmy Wanzl spol. s r.o.  

Na podzim se o naší obci zmínila i celorepubliková média. Jako první Česká televize, která  

1. 10. 2019 v pořadu Události v regionech odvysílala reportáž, která se zabývala zastavěním 44 

ha úrodné půdy poblíž obytných domů. I v této reportáži nechyběl rozhovor se starostou obce, 

který se s redaktorkou vydal přímo na pole, kde by mělo nové biomedicínské centrum 

vzniknout. Z opozičních politiků krajského zastupitelstva v reportáži promluvil Marian Jurečka 

/KDU-ČSL/, který rovněž zastává názor, že by se zemědělská půda zastavět neměla. 

Z příznivců stavby promluvil náměstek Olomouckého kraje Pavel Šoltys /ČSSD/. Ten uvedl, 

že má centrum veřejný zájem – šlo by o centrum s výzkumem a vývojem inovací, které má 

všechny předpoklady k tomu, být inovativní, konkurenceschopné a dlouhodobě udržitelné. 

Obec Hněvotín však vnímala záměr kraje za čistě investorský.  

O pár dní později byla reportáž z Hněvotína vysílána i ve zpravodajské relaci Velké zprávy na 

FTV Prima. V této reportáži bylo zmíněno, že naše obec plánuje na kraj podat soudní žalobu. 

Reportérka se také ptala na názor některých hněvotínských občanů – ti se ke stavbě postavili 

negativně. Starosta obce uvedl, že s přípravou žaloby byli osloveni tři advokáti. „Ať soud 

rozhodne, zda zastupitelé Olomouckého kraje postupovali ve veřejném zájmu.“ dodal pan 

starosta. Reportérka v reportáži zmínila, že petici proti stavbě hal podepsalo mnoho obyvatel 

obce, zmínila také obavy starosty o ohrožení zdrojů pitné vody.   

Situace hněvotínských restaurací  

Po celý letošní rok provázely naši obec problémy s provozováním hněvotínských restaurací, 

zejména restaurace Na Hřišti. Už ze začátku roku byla tato restaurace z důvodu provozních 

problémů nájemce zcela uzavřena. Výbor spolku TJ FC Hněvotín, jako pronajímatel restaurace, 

se celou situací intenzivně zabýval a věřil v její brzké vyřešení. 

V květnu se spolku podařilo ukončit nájem s tímto problémovým nájemcem. Následovala 

rozsáhlá rekonstrukce vnitřních prostor budovy restaurace – místnosti byly nově vymalovány a 
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vyčištěny, zejména pak prostory kuchyně. Bylo také opraveno venkovní zastřešení vchodu a 

výdejní okénko. Objevily se rovněž úvahy o vyměnění stávajícího nábytku na venkovní 

zahrádce a přebudování bývalé pokladny u vstupu do sportovního areálu na prodejnu zmrzliny. 

Zájmem obce, jakožto majitele objektu, a spolku TJ FC Hněvotín, jakožto nájemce, bylo vybrat 

nového zájemce o provoz restaurace s živnostenským oprávněním, zkušenostmi s pohostinskou 

činností a u kterého by byla garance solidního fungování včetně přípravy jídel. 

V polovině prázdnin se obyvatelé obce konečně dočkali. Restaurace Na Hřišti byla pronajata 

společnosti M3 Olomouc, která vlastní i jednu velmi úspěšnou restauraci v centru Olomouce. 

Před budovou restaurace, směrem k ulici, byl vydlážděn plácek pro plánované posezení. Nová 

restaurace byla v provozu každý den, od 11 do 23 hodin, denně nechybělo polední menu.  

30. srpna uspořádal provozní Jan Filar jednu z prvních grilovaček na zahrádce u restaurace. 

Návštěvnost byla v prvních dnech provozu opravdu vysoká. 

V září se otevřela další hněvotínská dlouho uzavřená hospoda – tentokrát v prostorách 

kulturního doma. Obec ji pronajala společnosti Nový Tropik s.r.o., která lidem nabídla 

každodenní otevírací dobu od 14 do 22 hodin s možností sledování sportovních utkání na 

televizi v hlavní místnosti nebo posezení v salónku s možností využití kulečníku, stolního 

fotbálku nebo šipek.  

Koncem roku 2019 tak v Hněvotíně opět plně fungovaly dvě restaurace – Na Hřišti a „Za 

Obecním domem“. Situace se tak zdála být vyřešena. První měsíce nového roku 2020 však 

prokázaly opak – skupina 127 občanů v lednu a únoru podepsala petici, ve které vyslovila svou 

nespokojenost s provozem a nabízenými službami restaurace Na Hřišti. Během tohoto období 

došlo navíc v této restauraci k výměně hlavního provozního. V dalších měsících se do 

existenčních problémů dostala i firma Nový Tropik s.r.o., která provozuje hospůdku 

v kulturním domě. Trable s restauracemi tak pokračovaly, o tom však více v následující kronice 

za rok 2020. 
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Obyvatelstvo 

Stručný statistický přehled o pohybu obyvatel v Hněvotíně za rok 2019 (data k 31. 12. 2019, 

zdroj dat: OÚ Hněvotín): 

Narozených dětí 26 (17 kluků, 9 děvčat) 

Zesnulých občanů 12 

  

Dospělí 1362 

Dospělí – muži  674 

Dospělí – ženy  688 

Děti (15 až 18 let) 73 

Chlapci (15 až 18 let) 42 

Dívky (15 až 18 let) 31 

Děti (do 15 let) 336 

Chlapci (do 15 let) 171 

Dívky (do 15 let) 165 

Celkem obyvatel 1771 

Průměrný věk obyvatel 38,95 

 

V roce 2019 nás opustili tito spoluobčané: David Glatter (47), Jitka Válková (89), Vilém Papica 

(78), Anna Hanáková (70), Josef Piterka (67), Čestmír Všetička (74), Anna Baštová (79), Josef 

Veselský (72), Vlasta Hanáková (71), Miroslav Onderka (89), Zdeněk Bartl (71) a Jaroslava 

Maršálková (88). 
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Počasí 

Rok 2019 se stal druhým nejteplejším rokem v historii měření – nepředstihl tak rok 2018, který 

byl s průměrnou teplotou 9,6°C tím úplně nejteplejším. Tentokrát byla průměrná teplota v ČR 

9,5°C. Dle dat ČHMÚ byl rok velmi suchý, zejména kvůli nízkým hodnotám průtoků českých 

řek. Projevy sucha však nebyly tak výrazné jako v předchozím roce. Nejteplejším měsícem byl 

červen, který byl rovněž nejteplejším měsícem za celou historii měření. Zatímco v květnu 2019 

byla průměrná teplota 10,7°C, v červnu dosáhla tato hodnota 20,7°C. Všechny měsíce, kromě 

května, byly teplotně nadprůměrné. Začátek zimy byl v tomto roce pomalý s malým množstvím 

sněhu. Nejnižší zaznamenaná teplota roku dosáhla -12,6°C (v lednu). Nejvyšší naměřená 

teplota dosáhla začátkem července 37,2°C. V průměru napršelo 634 mm srážek (tj. 92 % 

dlouhodobého průměru 1981-2010). 

Počasí v okolí Hněvotína (čerpáno z dat meteorologické stanice ve Slatinicích)  

Leden 

První den roku 2019 začal s denní teplotou nad bodem mrazu. Takových dnů bylo v měsíci 

celkem 13, stejný počet dní zůstala teplota pod nulou. Nejníže se teplota dostala k -12°C, 

nejvyšší teplota vystoupala k 8°C. Srážky byly zaznamenány v 10 dnech, nejvyšší úhrn byl 4,2 

mm. Hněvotín do roku 2019 vstoupil přikrytý sněhovou pokrývkou.  

Únor 

Měsíc únor s sebou přinesl denní teploty nad 10°C. Celkem v 5 dnech tak byla denní maxima 

nad touto teplotní hranicí. Vůbec nejvyšší teplota dosáhla k 16°C, nejnižší naopak k -8°C. 2 

dny byly zcela mrazivé – teplota přes den nevystoupala nad 0°C. Po většinu dní se ale teplota 

držela pod 10°C. Srážky byly zaznamenány v 8 dnech – největší úhrn 6,9 mm ze dne 3. února. 

Březen 

V březnu už se po většinu dní teploty udržely nad 10°C, po 9 dní překonaly i hranici 15°C. 

Teploty ještě pár dní přes noc klesly pod bod mrazu, nejníže však k -4°C. Nejvýše se teplota 

vyšplhala k 20°C, a to v poslední březnový den. Srážky byly naměřeny v 5 dnech – nejvyšší 

úhrn 11,1 mm.  

Duben 

V dubnu se o slovo přihlásily teploty nad 20°C – v celkem 7 dnech byly nejvyšší naměřené 

teploty nad touto hranicí. Vůbec nejvyšší teplota dosáhla k 27°C (dne 26. dubna). Nejnižší 

teplota klesla pod bod mrazu v jediný den – dne 2. dubna byl naměřen -1°C. Závěr měsíce byl 

mírnější – poslední 4 dny teplota nepřekročila 20°C. Srážky byly zaznamenány v celkem 6 

dnech, nejvyšší denní srážkový úhrn dosáhl 6 mm.  

Květen 

V květnu ovládly 14 dní teploty vyšší jak 20°C. Vůbec nejvyšší teplota byla naměřena  

26. května, kdy vystoupala na 26°C. Nejníže teploty v noci klesly k 1°C. Květen byl oproti 
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předchozím měsícům bohatší na srážky – ty byly zaznamenány v 16 dnech. Nejvyšší úhrn byl 

20,7 mm.  

Červen 

Červen přinesl tropické teploty. Nad 30°C se letos dostaly ve 14 dnech – nejvyšší teploty se 

pohybovaly kolem 35°C (34,5°C dne 26. června, 33,9°C dne 30. června a 33,6°C dne  

15. června). Nejnižší zaznamenaná teplota v měsíci klesla k 10°C. Srážek oproti květnu ubylo 

– zaznamenány byly v 9 dnech, nejvyšší úhrn byl 18,9 mm.  

Červenec 

Měsíc červenec začal tropicky. Hned 1. července byla naměřena nejvyšší měsíční teplota 

35,8°C. Nad 30°C se pak teploty dostaly v dalších 10 dnech. Chladnější den nastal  

12. července. V tento den se teploty přes den nevyšplhaly nad 20°C – nejvyšší teplota dne byla 

19,7°C. Ve všechny ostatní dny už se teplota nad 20°C vyšplhala. Srážky byly zaznamenány 

v 11 dnech – nejvyšší úhrn byl 1. července 26,9 mm, kdy Hněvotín a okolí zasáhly letní bouřky. 

Srpen 

I srpen se nesl ve znamení tropických dní, teploty kolem 30°C ovládly 11 dní. Nejvyšší 

zaznamenaná teplota 32,5°C byla naměřena 29. srpna. Nejnižší teplota, naměřená 15. srpna, 

klesla k 9°C. Všechny srpnové dny měly denní teplotu nad hranicí 20°C. Srážky byly 

zaznamenány v 15 dnech, nejvyšší úhrn pak byl 11,4 mm. 

Září 

Září přineslo poslední letošní tropický den – hned 1. září byla naměřena teplota rovných 32°C. 

V ostatních dnech už se teploty vyšplhaly maximálně k 25°C. Některé dny už nebyla pokořena 

ani hranice 20°C. Nejnižší denní teploty se udržely kolem 15°C. Vůbec nejnižší teplota dosáhla 

nad ránem 20. září 2°C. Srážky byly naměřeny v 8 dnech. Nejvyšší úhrn činil 25,5 mm ze dne 

2. září.  

Říjen 

Koncem října se opět navrátily chladné dny s teplotami pod 10°C. Přitom ještě 1. října byla 

naměřena teplota 22,8°C a stejná teplota byla naměřena 24. října. Celkem 7 dní z měsíce 

překročily denní teploty hladinu 20°C. A 2 dny z měsíce, poslední dva říjnové dny, se teploty 

nedostaly ani nad 10°C. Nejnižší teplota přes den byla 31. října 6°C, v noci pak bylo téhož dne 

naměřeno -5°C, což je nejnižší naměřená říjnová teplota. Srážky byly zaznamenány v 17 dnech, 

v 10 dnech však šlo jen o úhrn kolem 0,3 mm. Největší úhrn byl 15,3 mm.  

Listopad 

S listopadem nás opustily teplé dny, nejvyšší teploty se vyšplhaly k 16°C (3. a 17. listopadu). 

Přes den bylo nejchladněji 30. listopadu, kdy nejvyšší denní teplota činila 3,8°C. Zcela nejnižší 

teplota -5,6°C byla naměřena ráno 1. listopadu. Pod nulu se teploty dostaly ve 3 dnech, v dalších 
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3 se pak zastavily mírně nad 0°C. Srážky byly zaznamenány ve 14 dnech, v polovině případů 

však šlo o úhrny kolem 0,3 mm. Největší úhrn byl 12. listopadu 11,4 mm. 

Prosinec 

Poslední měsíc roku s sebou přinesl chladné dny, ovšem většina z nich se držela vysoko nad 

nulou. Dny, kdy teplota zůstala pouze pod 0°C, byly pouze tři. V těchto dnech se denní teploty 

pohybovaly maximálně kolem -1°C. Nejtepleji bylo 20. prosince, kdy bylo naměřeno 11,6°C. 

V žádný jiný den teplota nepřekročila 10°C. Zcela nejnižší teplota byla naměřena 11. prosince, 

kdy teploměry ukazovaly -7,5°C. V tento den se teplota nedostala nad 0°C. Na Štědrý den se 

teploty vyšplhaly na 7,1°C. Na Boží hod se teploty zastavily na 7,4°C. Obyvatelé Hněvotína se 

letos sněhu na Vánoce nedočkali.  Srážky byly zaznamenány ve 14 dnech, nejvyšší úhrn pak 

21. prosince 13,8°C. 
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Seznam příloh kroniky obce Hněvotín 2019 

Příloha 1 Fotografická příloha – kulturní a společenský život 

Příloha 2 Fotografická příloha – pozvánky a letáčky 

Příloha 3 Výsledky voleb do Evropského parlamentu 2019 v obci 

Příloha 4 
Článek ČT24 „Hněvotín odmítá změnit pole na průmyslovou oblast. Žaluje 

Olomoucký kraj“ 

Příloha 5 
Článek ČT24 „Rozhodnutí kraje požene Hněvotín k soudu. Biomedicínské 

centrum na kvalitní půdě nechce“ 

 

Pozn. Všechny přílohy uloženy v archivu Obecního úřadu Hněvotín. 
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Kronika obce Hněvotín za rok 2019 obsahuje 38 stran. 

 

Zápis do kroniky schválil starosta obce Ing. Jaroslav Dvořák dne 23. 9. 2020. 

 

 

 

 

 


